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Apreciats veïns i veïnes, aquest nou número de la revista us 

porta fins a casa el recull de les activitats fetes al poble aquest 

darrer hivern.

En primer lloc, i aprofitant que Sant Feliu Diu té una funció 

divulgativa, volem remarcar la preocupació per la sequera que 

des de ja fa temps patim de manera general, també a Sant Feliu. 

Per aquest motiu, darrerament es va fer una taula rodona per 

posar el tema sobre la taula i parlar de les mesures a prendre i 

de les restriccions plantejades, dins el context de canvi climàtic 

en el qual ens trobem. Es tracta d’una situació complexa que ens 

interpel·la a tots, individualment i en l’àmbit de les institucions. 

Aquesta nova realitat demana fer-ne seguiment i posar-hi 

esforços per part de tothom, també canviar hàbits i maneres de 

funcionar del nostre dia a dia. En parlarem en aquest número de 

la revista.

En segon lloc, no oblidem que Sant Feliu és vida i moviment! Si 

ens fixem en les activitats fetes, que no són pas poques i que 

a més a més són molt variades, trobareu informació sobre la 

Festa d’Hivern i tot el que s’ha fet relacionat amb el Nadal. Per 

exemple: el Taller de Pessebres i el Concurs de Pessebres, la 

rebuda del Patge Reial i la visita dels Reis d’Orient a les cases, a 

part de les diferents quines que hem anat celebrant, com la de 

La Marató, la Quina Eròtica i la de l’1 de gener.

D’altra banda, també us explicarem l’anada a Barcelona per 

veure l’espectacle del Mago Pop i la sortida per visitar els 

Jardins Artigas. Sant Feliu de Buixalleu és un poble dinàmic, no 

parem quiets; ho tenim clar i ho podreu comprovar una altra 

vegada si fullegeu aquestes pàgines.

Estimats lectors, hem preparat aquest nou número amb la 

il·lusió que hi trobeu articles i fotografies que siguin del vostre 

interès. Estem sempre disposats a explicar-vos les novetats del 

poble i tenim ganes de seguir-ho fent.

Fins ben aviat!

1) Posar-se en contacte amb l'Ajuntament
i demanar per l'Esther Gubert, en Sixte 
Morera, l'Àngel Torrent o la Dolors Vilà.

2) Enviar un correu electrònic a:
santfeliudiu@gmail.com
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RESTAURANTS
Bar-Restaurant La Conna: 972 864 522
Restaurant Grions: 972 865 121
Restaurant Can Puig: 972 860 024
Restaurant Mas Gelat: 972 871 719
Restaurant Can Masferrer: 972 870 028
Restaurant Els Pins: 647 723 001
Restaurant Rústic Gastrobar: 972 874 681

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
Farmàcia de guàrdia oberta els diumenges i festius 
de 9 a 21 h:

SERVEIS AL                              MUNICIPI

Mn. Eduard M. de Ribot Martínez
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SESSIÓ ORDINÀRIA núm. 9 | 28 de setembre de 2023

ASSISTENTS: Grup ERC-AM: Xavier Santos Rodoreda, Àngel Torrent Xamaní, Luís Ra-
mon Cardona Vallmajor i Conxita Iglesias Puigdevall; Grup JxSFB: Josep Roquet Avella-

neda, Jordi Medina Molina i Geroni Hernández Mercader.

SECRETARI INTERVENTOR ACCIDENTAL: Marc Argemí Delpuy.

1 - Aprovació, per unanimitat, de l’acta anterior de 
la sessió extraordinaria núm. 8, de data 7.7.2023.

2 - Donar compte dels decrets de l’Alcaldia del 
núm. 207 al núm. 441 de l'any 2023.
Els assistents, per unanimitat, es donen per 
assabentats dels decrets.

3 - Aprovació definitiva del compte general de 
l'exercici 2022.
Per unanimitat dels assistents es va aprovar 
el Compte General del Pressupost Únic de la 
Corporació de l’any 2022 i la documentació que 
el composa.

4 - Donar compte de l’informe del Secretari 
Interventor de data 26.9.2023 que regula l’article 
213 del Text Refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals en relació a l’article 37 del Reial 
Decret 424/2017, de 28 d’abril, pel qual es regula 
el règim jurídic del control intern a les entitats 
del sector públic local (RCIL), de l’exercici de 
2022.
Els assistents, per unanimitat, es donen per 
assabentats de l’informe.

5 - Aprovació definitiva del “Projecte tècnic 
de reforma del sistema de bombament d’aigua 
potable i contra incendis dels polígons industrials 
I, II, III i IV de Sant Feliu de Buixalleu”.
Per unanimitat dels assistents es va aprovar 
definitivament el “Projecte tècnic de reforma de 
sistema de bombament d’aigua potable i contra 
incendis dels polígons industrials I, II, III i IV”, elaborat 
per l’enginyer tècnic industrial, Sr. Joan Antoni 
Gala Coma, de la mercantil Eg2 Serveis Tècnics 
Industrials SLU, amb un pressupost d’execució per 
contracte de 226.920,92 € (IVA inclòs), tramès el 
dia 28.3.2023.

6 - Aprovació inicial del “Projecte constructiu 
de telecomandament i sectorització de la xarxa 
d’abastament”.
Per unanimitat dels assistents es va acordar 
aprovar inicialment el “Projecte constructiu 
de telecomandament i sectorització de la xarxa 
d’abastament”, elaborat per l’enginyer tècnic 
d’obres Públiques Marc Cucurella Vilà, de la 
mercantil OCEANS ENGINYERIA CIVIL SLP, 
amb un pressupost d’execució per contracte de 
555.560,42 € (IVA inclòs), tramès el dia 14.8.2023.

7 - Estudi i aprovació de les festes locals de l’any 
2024.
Per unanimitat dels assistents es va acordar establir 
que les dues festes locals del municipi per a l’any 
2024, fossin les següents:
- Dijous Sant: Dia 28 de març de 2024
- Festa Major de Sant Feliu de Buixalleu: Dia 9 
d’agost de 2024 (divendres)

8 - Estudi i ratificació del Decret núm. 308 de data 
28.6.2023, d’aprovació de l’adhesió a la segona 
pròrroga del contracte 2019.03-D1 de l’acord 
marc de subministrament d’energia elèctrica amb 
destinació a les entitats locals de Catalunya (Exp. 
2019.03).
Per unanimitat dels assistents es va ratificar el 
decret de l’alcaldia núm. 308 de data 28 de juny de 
2023.

9 - Estudi i ratificació del Decret núm. 344 de data 
14.7.2023.
Per unanimitat dels assistents es va ratificar el 
decret de l’Alcaldia núm. 344 de data 14.7.2023, 
d’aprovació que la data d’efectes de l’alta a la 
Seguretat Social i de la percepció de retribucions 
de la regidora Conxita Iglesias Puigdevall fos el 
3.7.2023, tal com la interessada va sol·licitar en el 
seu escrit RE E2023003582 de data 13.7.2023.

10 - Estudi i ratificació del Decret núm. 348 de 
data 18.7.2023.
Per unanimitat dels assistents es va ratificar el 
decret de l’Alcaldia núm. 348 de data 18.7.2023, 
d’autorització al Secretari Interventor accidental 
de l’Ajuntament de Sant Feliu de Buixalleu, Sr. Marc 
Argemí Delpuy, per tal que faci les funcions de 
Secretari Interventor del Jutjat de Pau i Registre 
Civil de Sant Feliu de Buixalleu fins el nomenament 
del nou Secretari/a d’aquest Jutjat de Pau i Registre 
Civil.

11 - Estudi i ratificació del Decret núm. 406 de 
data 7.8.2023 de convocatòria de la Comunitat 
d’Abocaments dels Sòls Industrials I, II i III.
Per unanimitat dels assistents es va ratificar el 
decret de l’alcaldia núm. 406 de data 7.8.2023 de 
convocatòria a tots els propietaris de les parcel·les 
i els arrendataris i els titulars d’activitats dels 
sòls industrials I, II i III del terme municipal, a la 
Junta General de la Comunitat d’abocaments, pel 
dia 19.10.2023, a les 17 h, a la Sala de Plens de 
l’Ajuntament.
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12 - Precs i preguntes. 

1a Pregunta: 

El Cap del Grup municipal de Junts per Sant Feliu, Sr. 
Josep Roquet Avellaneda, pregunta sobre la situació 
de l’anterior Secretària interventora, en excedència 
des del 17 de juliol, però que malgrat això li consta 
que ha seguit venint a l’Ajuntament fins a mitjans 
d’agost. 

A parer del seu grup això comporta dos fets greus, en 
primer lloc que hi hagi una persona treballant sense 
estar assegurada a l’Ajuntament, i en segon lloc, una 
possible vulneració de la protecció de dades. 

El Sr. Roquet demana el perquè s’ha produït aquesta 
situació, i si seguirà succeint en el futur. 

El Sr. Alcalde pren la paraula i respon que com 
bé ha indicat el Sr. Roquet, l’anterior Secretària 
Interventora es troba en situació d’excedència 
des del dia 17 de juliol de 2023, el que vol dir que 
des d’aquella data ja no treballa a l’Ajuntament. És 
cert que va venir un parell o tres de vegades, però 
únicament per resoldre algun dubte que se li havia 
formulat, en cap cas per seguir treballant. 

En qualsevol cas, des que està en situació 
d’excedència ja no té signatura, o sigui que en 
resposta a la seva pregunta, ni segueix treballant a 
l’Ajuntament, ni hi ha cap vulneració en relació a la 
protecció de dades.

Ara la qüestió és com s’ha de substituir de forma 
definitiva, doncs serà necessari convocar la plaça, i 
és en aquesta línia en la que s’està treballant.  

Sens perjudici de l’anterior, s’ha de tenir en 
compte que l’anterior Secretària Interventora s’ha 
posat a disposició de l’Ajuntament per qualsevol 
dubte o qüestió que pugui sorgir en el futur, amb 
independència que pugui sol·licitar per escrit l’accés 
a documentació particular seva existent als arxius 
municipals. 

Pren la paraula el Cap del Grup municipal de Junts 
per Sant Feliu, Sr. Josep Roquet Avellaneda, i 
manifesta que la seva pregunta no es limitava ni 
referia a una persona en concret, sinó que el que 
volien posar de manifest era el fet en qüestió, que hi 
hagués una persona treballant a l’Ajuntament sense 
estar assegurada.

El Sr. Alcalde pren la paraula i respon que 
s’ha d’entendre que en el cas de la Secretària 
Interventora, després de 35 anys treballant a 
l’Ajuntament, s’ha d’agrair el fet de poder comptar 
amb ella per resoldre algun dubte o qüestió en la 
que hagués participat durant aquests anys, sense 
que en cap cas això vulgui dir que segueix treballant 
per l’Ajuntament ni que signi cap document oficial, 
doncs ara el Secretari Interventor accidental és una 
altra persona.  

2a Pregunta: 

El Cap del Grup municipal de Junts per Sant Feliu, 
Sr. Josep Roquet Avellaneda, demana en quina 
situació es troba la subvenció de 250.000 € que 
havia lligat amb la Diputació de Girona en relació al 
Camí municipal de 1r. ordre de “Coll de n’Orri a Coll 
de Castellà”. 

El Sr. Alcalde respon que els serveis tècnics de 
Diputació de Girona han manifestat que no 
disposaran del projecte fins al mes de desembre, 
i que la situació està pendent de com es resol la 
possible pujada de fibra a la urbanització Fogueres 
de Montsoriu. 

El Sr. Josep Roquet respon que no té res a veure el 
projecte de millora amb la fibra. 

El Sr. Alcalde exposa breument que han coincidit 
en el temps la redacció del projecte per part de la 
Diputació, i l’execució del projecte d’instal·lació 
de fibra, i que el segon projecte fa inviable 
econòmicament el primer, motiu pel qual s’està 
buscant la millor solució pel municipi de Sant Feliu 
de Buixalleu. 

El Sr. Josep Roquet insisteix en que si no s’executa 
el projecte, es perdrà la subvenció, que era de 
concurrència no competitiva i es va aconseguir en el 
seu mandat.  

El Sr. Alcalde afirma que farà els possibles per no 
perdre-la, però que si no s’ha executat el projecte 
aquest any és perquè els serveis tècnics de la 
pròpia Diputació encara no l’han redactat, el que fa 
impossible la seva licitació i execució. 

3a pregunta:

En darrer lloc, el Cap del Grup municipal de Junts per 
Sant Feliu, Sr. Josep Roquet Avellaneda, pregunta 
sobre la situació de l’antic Parc de Bombers, doncs 
diverses persones els hi han comentat que no 
s’havia fet res, i que tampoc hi havia previstos diners 
per reformar-lo, quan el cert és que es van posar en 
contacte amb un enginyeria que ja s’estava mirant 
en què havia de consistir la reforma de l’edifici, i que 
hi havia 100.000 € previstos a aquest efecte en la 
Modificació de Crèdit 2/2022.

El Sr. Alcalde respon que s’està valorant la situació 
del Parc i els usos als que es destinaran. 



6

m
ai

g 
20

24
_S

an
t F

el
iu

 D
iu

 5
6

Re
su

m
 d

el
s 

pl
en

s 
m

un
ic

ip
al

s. I
nf

or
m

ac
ió

 m
un

ic
ip

al
SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA núm. 10 | 27 de novembre de 2023

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA núm. 11 | 28 de novembre de 2023

ASSISTENTS: Grup ERC-AM: Xavier Santos Rodoreda, Àngel Torrent Xamaní, Luís Ra-
mon Cardona Vallmajor i Conxita Iglesias Puigdevall; Grup JxSFB: Josep Roquet Avella-

neda, Jordi Medina Molina i Geroni Hernández Mercader.

SECRETARI INTERVENTOR ACCIDENTAL: Marc Argemí Delpuy.

ASSISTENTS: Grup ERC-AM: Xavier Santos Rodoreda, Àngel Torrent Xamaní, Luís Ra-
mon Cardona Vallmajor i Conxita Iglesias Puigdevall; Grup JxSFB: Josep Roquet Avella-

neda, Jordi Medina Molina i Geroni Hernández Mercader.

SECRETARI INTERVENTOR ACCIDENTAL: Marc Argemí Delpuy.

1 - Adjudicació pel procediment obert, 
harmonitzat, i amb diversos criteris d’adjudicació, 
del contracte de prestació del “servei de neteja 
dels edificis municipals de Sant Feliu de Buixalleu”.

1 - Aprovació, per unanimitat, de l'acta de la sessió 
ordinària núm. 9, de data 28.9.2023.

2 - Estudi i aprovació de l’adjudicació pel 
procediment obert, simplificat, oferta econòmica 
més avantatjosa a la licitació, adjudicació 
i contractació del “Text refós del projecte 
d’urbanització – adequació i millora dels serveis 
mínims del sector del Carrer Montseny”.

Per unanimitat dels assistents, es va adjudicar 
la contractació del “Text refós del Projecte 
d’urbanització – Adequació i millora dels serveis 
mínims del sector del carrer Montseny”, elaborat 
per l’arquitecte Manel Aguilera Garcia, presentat 
en data 1.7.2020, a l’empresa CONSTRUCCIONS 
FUSTÉ, SA pel preu de (500.249,95 €) (IVA inclòs), 
amb una baixa del 16,50%, respecte del preu de 
licitació de  599.101,73 € IVA inclòs.

3 - Aprovació inicial de l'expedient de Modificació 
de Crèdit 5/2023 al Pressupost Municipal de 
2023.

El Sr. Alcalde exposa àmpliament en què consisteix 
la modificació de crèdit, i el fet que possiblement 
ens trobem davant la darrera ocasió d’utilitzar el 
romanent, abans de l’aixecament de la suspensió de 
les regles fiscals. 

Afegeix que lamenta que no s’hagi pogut convocar 
el Ple amb més antelació, per així disposar de 
més temps per examinar les propostes d’acord, 
però calia fer el ple avui perquè era l’últim dia per 
poder complir els terminis per tenir aprovada la 
modificació de crèdit abans del 31 de desembre. 

Per unanimitat dels assistents es va ADJUDICAR 
a l’empresa EULEN, SA el contracte de prestació 
del servei de neteja dels edificis municipals segons 
l’oferta econòmica presentada el dia 3.7.2023, per 
un preu de (74.378,07 €/anuals) (IVA inclòs), amb 
una baixa del 1,56% respecte al preu de licitació.

Pren la paraula el Cap del Grup Municipal de Junts 
per Sant Feliu, Sr. Josep Roquet Avellaneda, i 
manifesta que és evident que en la situació actual 
en la que ens trobem, la inversió en la xarxa d’aigua 
és prioritària, i que per a ells aquest també ha de ser 
el punt núm. 1. 

L’Alcalde respon que estan d’acord en què no es pot 
estalviar en temes d’aigua, cal fer el que toqui per 
mirar de garantir-ne el subministrament i que la 
xarxa sigui eficient.

El Cap del Grup Municipal de Junts mostra la seva 
conformitat en fer el que toqui. 

Tot seguit qüestiona la partida prevista per a la 
indemnització dels partits, doncs afirma que és 
evident que per poder obtenir aquests ingressos 
s’hauran de justificar, i fer-ho és molt difícil, i 
més en una administració petita com la nostra. A 
tall d’exemple, i per aquest mateix motiu (difícil 
justificació) indica que aquesta partida s’ha eliminat 
en el Consell Comarcal de la Selva. 

L’Alcalde es mostra d’acord en replantejar aquest 
tema si val la pena. 

El Cap del Grup Municipal de Junts també afegeix 
que li sap greu que es deixi fora de la modificació 
de crèdit la partida prevista pel Parc de Bombers. 
Entenen que primer és l’aigua, però difícilment es 
farà si s’ha de buscar el finançament.

Intervé el Regidor Sr. Lluís Cardona, i precisa que 
ningú ha dit que no es farà. 
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Habilitació de crèdit

El Cap del Grup Municipal de Junts ho admet, però 
malgrat això manifesta que condicionen el sentit 
favorable del seu vot a que si s’obtenen diners per 
alguna de les partides previstes en la modificació 
de crèdit, es destinin aquests diners al Parc de 
Bombers. 

L’Alcalde afirma que aquesta és la idea amb la que 
estan treballant, però la situació extrema d’aquest 
any, i sembla que cada vegada serà més així, obliga a 
prioritzar en el tema de l’aigua.

Per unanimitat dels assistents es va acordar:

Primer: aprovar la Memòria del Sr. Alcalde de 
data 24.11.2023 justificativa de l’expedient de 
modificació de crèdit 5/2023 per habilitació 
d’aplicacions pressupostàries de despeses dels 
capítols II, IV i VI.

Segon: aprovar inicialment l’expedient de 
modificació de crèdit 5/2023 del pressupost 
de l’exercici 2023 per habilitació d’aplicacions 
pressupostàries de despeses dels capítols II, IV i VI 
per un import total d’1.396.600,00 €, pels conceptes 
i imports següents:

Capítol II – Despeses en béns corrents i serveis

Capítol IV – Transferències corrents

Capítol VI – Inversions reals

Programa

Programa

Programa

Econòmica

Econòmica

Econòmica

227

48

60

62

609

623

627

227.008

483.000
483.001

609.002

623.000

623.001

627.004

627.005

1622

912
912

136

161

161

161

161

Concepte

Concepte

Concepte Import

Import

Import

4.500,00 €

2.400,00 €
2.100,00 €

Treballs realitzats per altres empreses i professionals

A famílies i institucions sense fi de lucre

Inversió nova en infraestructures i béns 
destinats a l'ús general

Inversió nova associada al funcionament 
operatiu dels serveis

Altres inversions noves en infraestructures 
i béns destinats a l'ús general

Maquinària, instal·lacions tècniques i 
utillatge

Projectes complexos

60.000,00 €

680.100,00 €

60.000,00 €

510.000,00 €

97.000,00 €

60.000,00 €

460.000,00 €

50.000,00 €

20.000,00 €

17.000,00 €

Servei de recollida de deixalles

Subvenció Grup polític municipal ERC-ACM
Subvenció Grup polític municipal Junts per
Sant Feliu de Buixalleu

Construcció punt de reserva d’aigua per a 
extinció d’incendis forestals a Sant Feliu de 
Buixalleu

Telecomandament i sectorització de la xarxa 
d'abastament d'aigua potable.

Construcció d'un nou pou d'abastament 
d'aigua potable

Direcció d'obra i coordinació de seguretat 
i salut projecte telecomandament i 
sectorització xarxa aigua potable

Redacció del projecte, direcció d'obra i 
coordinació de seguretat i salut projecte 
reparació dipòsit de Gaserans

Total capítol II

Total capítol IV

125.500,00 €

4.500,00 €

125.500,00 €

125.500,00 €
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1622

161

161

1522

459

151

63.100,00 €

10.000,00 €

5.000,00 €

15.000,00 €

20.000,00 €

20.000,00 €

629.001

629.001

627.006

627.000

627.001

627.002

Inversió deixalles

Bomba pou Can Pladevall

Redacció, direcció d'obra i coordinació SS 
substitució canonada aigua, grup pressió 
aigua Can Japic i connexió comptador

Redacció del projecte, direcció d'obra i 
coordinació de seguretat i salut projecte 
El Parc

Redacció del projecte, direcció d'obra 
i coordinació de seguretat i salut de la 
reposició de la xarxa elèctrica i enllumenat 
del Sector Industrial III

Modificació del projecte d’urbanització i 
reparcel·lació del Ducat del Montseny

Tercer: aprovar inicialment el finançament total per procedir a l’habilitació de les aplicacions pressupostàries 
de despeses II, IV i VI, objecte d’aquest expedient de modificació de crèdit 5/2023, per import total 
d’1.396.600,00 €, segons el quadre següent:

629 Altres inversions noves associades al 
funcionament operatiu dels serveis

73.100,00 €

63

64

636

641

639

636.000

641.000

639.003

639.001

639.004

639.005

920

920

161

165

161

161

Inversió de reposició associada al 
funcionament operatiu dels serveis

Despeses en inversions de caràcter 
immaterial

Equipaments per a processos d'informació

Despeses en aplicacions informàtiques

Altres inversions de reposició associades al 
funcionament operatiu dels serveis

517.500,00 €

9.000,00 €

25.000,00 €

9.000,00 €

492.500,00 €

25.000,00 €

9.000,00 €

250.000,00 €

40.000,00 €

9.500,00 €

193.000,00 €

Servidor i altres per adaptació al teletreball i 
expedient electrònic

Llicències programari

Reparació dipòsit d'aigua de Gaserans

Substitució de lluminàries de tecnologia LED 
de l'enllumenat públic exterior del municipi

Quadre elèctric bomba pou Can Pladevall

Reforma del sistema de bombament d'aigua 
potable i contra incendis dels polígons 
industrials I, II, III i IV de Sant Feliu de 
Buixalleu i altres

Total capítol VI

Total capítol VIII

Total expedient modificació de crèdit 5/2023

1.266.600,00 €

1.396.600,00 €

1.396.600,00 €

Capítol VIII – Actius financers

Aplicació pressupostària Concepte

Romanent de tresoreriaRomanent de tresoreria

Romanent de tresoreria per a despeses generals87.000

1.396.600,00 €

Import

1.396.600,00 €
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Per mitjà del decret d'alcaldia núm. 559, de data 
30.11.2023, es va autoritzar el Departament de 
la Presidència de la Generalitat de Catalunya 
per tal que, en execució del previst en el “Projecte 
constructiu per a la instal·lació de la xarxa troncal de 

Per mitjà del decret d'alcaldia núm. 528, de data 
14.11.2023, es va adjudicar el contracte menor 
per a la substitució dels radiadors del sistema 
de calefacció dels vestidors i l’entrada de la Sala 
Polivalent a Cal Manyà, SC, per un import de 
4.255,81 € (IVA inclòs).

Dels desbrossaments esmentats en la revista anterior, la Diputació de Girona ha concedit unes subvencions 
(exp. 2022/8035) per a actuacions en matèria forestal i de prevenció d'incendis forestals segons el detall 
següent:

INFRAESTRUCTURA PER A UNA FUTURA FIBRA ÒPTICA A LA 
URBANITZACIÓ RIO PARK DEL MONTSENY

NOUS RADIADORS A LA SALA POLIVALENT

SUBVENCIONS DELS DESBROSSAMENTS

Urbanització Ducat del Montseny

Urbanització Rio Park

Polígon Industrial

Urbanització Buixalleu

Urbanització Ducat del Montseny

Urbanització Can Cadell

Franges

Franges

Zones verdes i parcel·les interiors

Franges

Zones verdes i parcel·les interiors

Zones verdes i parcel·les interiors

1.830,00 €

3.153,00 €

3.126,91 €

3.546,00 €

934,88 €

526,46 €

D'aquest import, 2.127,90 € (el 50%) van ésser 
sufragats per la Diputació de Girona gràcies una 
subvenció inclosa en el programa “Suport als 
municipis per a la promoció i el foment de l’activitat 
fisicoesportiva i l’esport, subprograma A3: suport 
a les actuacions de condicionament i millora en 
equipaments esportius municipals”.

fibra òptica del CTTI entre Breda i Sant Hilari Sacalm 
– Ajuntament de Sant Feliu de Buixalleu”, s'ocupés un 
tram de 390 m del camí d’accés a la urbanització 
Rio Park (des de l’encreuament amb la carretera 
Gi-552 fins a l’entrada a la urbanització), per a la 
futura estesa de fibra òptica.

Aquestes són les gràfiques del reciclatge a Sant Feliu de 
Buixalleu abans de la implantació de la recollida porta a 
porta i les dades recollides fins a febrer de 2024.

RECOLLIDA PORTA A PORTA

 Moltes gràcies per col·laborar en aquesta important 
tasca que és el reciclatge!

Percentatge previ Porta a Porta Percentatge posterior Porta a Porta
i compostadors domèstics
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L'any 2020, degut al temporal Gloria, la ruta de la 
Tordera i la Riera d’Arbúcies va sofrir diversos i 
importants danys. Una zona fortament afectada va 
ser el tram final de la branca de la ruta pertanyent 
a la Riera d’Arbúcies, just abans d’arribar al 
municipi d’Hostalric (entre la línia de tren d’alta 
velocitat i la línia de tren convencional), o el tram 
del riu Tordera darrere dels polígons industrials de 
Gaserans i d’Hostalric, on va desaparèixer el camí 
completament.
 
El Consell Comarcal de la Selva, continuant amb el 
conveni signat amb l’Ajuntament de Sant Feliu de 
Buixalleu, ha realitzat un projecte d’arranjaments 
de la “Tourdera”.
 

ARRANJAMENTS DE LA TOURDERA
RUTA DE LA TORDERA I LA RIERA D'ARBÚCIES

Després de visites sobre el terreny i estudi dels 
casos, aquest projecte tirarà endavant encara que 
sigui modificant el traçat d’alguns trams de la ruta 
que anteriorment passaven més arran de la Tordera 
i la Riera d’Arbúcies.
 
Així doncs, la ruta tornarà a quedar “connectada” 
salvant els desperfectes causats pel Gloria i es 
reposarà i actualitzarà tota la senyalització vertical 
malmesa.
 
Esperem gaudir, en breu, d'aquesta ruta de 
cicloturisme, senderisme i BTT en perfectes 
condicions.
 
Si encara no l’heu feta mai us animem a descobrir-la!
 
Teniu tota la informació a: www.tourdera.cat

Fins al dia 27 de desembre de 2023 es va realitzar 
la campanya La Joguina Educativa 2023, per mitjà 
de la qual podies portar joguines educatives, noves, 
no bèl·liques i no sexistes a l’Ajuntament per tal de 
lliurar-les després a la Creu Roja.
 
La recollida va ser tot un èxit i la nostra agutzil va 
portar tot un munt de joguines, encaixades, i moltes 
embolicades per a regal, a la Creu Roja d’Arbúcies.
 
Posteriorment, la Creu Roja va estudiar les 
necessitats de cada municipi i famílies. A Sant Feliu  
ens van pertocar 27 joguines.
 
A més a més, també l’Ajuntament va comprar 
joguines, roba i llibres per a 4 famílies del municipi.
 
En total es van fer donacions a 8 famílies i a un total 
de 14 nens de Sant Feliu.
 
Des de l’Ajuntament us agraïm immensament la 
vostra col·laboració i implicació en aquest projecte 
solidari.

CAMPANYA LA JOGUINA EDUCATIVA 2023
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Després de vuit mesos de nou govern no hi ha cap 
canvi arran de les promeses fetes en campanya 
electoral i les propostes en què està treballant avui 
dia l’Ajuntament són les que vam iniciar en el passat 
mandat: c/ Montseny, sectorització de l’aigua, sòl 
industrial, etc.

El grup de Junts ens hem ofert incondicionalment 
per a tot allò que es necessiti i, sobretot, per a temes 
tan importants a data d’avui com la sequera o el 
tractament de residus, però també per treballar el 
pressupost anual, però el nostre coneixement no el 
volen sentir.

També hem sigut crítics i ens hem abstingut en 
temes com els nomenaments que fa l’alcalde perquè 
considerem que és ell qui ha de representar el poble en 
els diferents organismes, perquè és ell el representant 
d’aquest Ajuntament i perquè és ell qui es va presentar 
a les eleccions com a cap de llista.

I com que la crítica ens enriqueix a tots, volem 
manifestar fets que no compartim. No compartim 
que no es reposi la figura de l’agutzil de nit: és una 

Portem pocs mesos amb les funcions de l'alcaldia de 
Sant Feliu de Buixalleu, i ens estem trobant un poble 
amb una sèrie de mancances que creiem que haurien 
d'estar solucionades, i no ho estan.

Tenim molt clar que les volem solucionar, treballant 
amb responsabilitat i voluntat de servei, centrant tots 
els esforços per millorar les estructures, els serveis, 
l’escola, les urbanitzacions, el polígon..., i per tenir un 
poble actualitzat i en millors condicions. I,  tot i que 
som conscients que és una feina difícil i poc visible, a la 
llarga en veurem els resultats.

Els municipis com Sant Feliu (amb menys de mil 
habitants) estem vivint un moment d'impotència, 
perquè la càrrega burocràtica que suportem és 
asfixiant, i se’ns exigeix el mateix, administrativament 
parlant, que a un municipi de més de 20.000 habitants. 
Per revertir aquesta situació, s'està redactant una 
nova llei per als municipis de menys de dos mil 
habitants, la qual està a punt d'entrar al Parlament.

necessitat del poble i així ho vam fer saber en el darrer 
ple. Tampoc compartim l’aturada de la remodelació 
del parc de bombers i la supressió de la partida 
pressupostària prevista; de veritat que estan valorant 
canviar-ne els usos?

La sequera és un problema de Sant Feliu i un problema 
de país i no tenim cap constància que a Sant Feliu 
de Buixalleu s’estigui posant en marxa cap gestió 
per resoldre-ho. Cal una implicació del poble en la 
gestió de l’aigua, però cal també treballar en grup, 
amb el poble, per buscar solucions per garantir el 
subministrament d’aigua per a les famílies, per a les 
explotacions agrícoles, per a les empreses i per a tots. 
De veritat que pensen esperar que el Govern vingui a 
arreglar-nos-ho?

Seguirem, seguirem amb el compromís, seguirem 
donant suport en tot allò que sigui bo per a Sant Feliu, 
però seguirem també essent crítics i intransigents 
en allò que no compartim, però sobretot seguirem 
vetllant pel nostre poble i per la seva gent.

L’equip de Junts de Sant Feliu de Buixalleu

Nota: us recordo que ens trobareu cada dimarts de les 6 a 
les 8 del vespre a l’Ajuntament i que podeu contactar amb 
nosaltres a l’adreça de correu electrònic:
juntsxsfb@gmail.com

L’Ajuntament ha de donar resposta als problemes del 
poble; per això estem recuperant les places vacants 
d'administració, i la propera incorporació d’un secretari 
interventor ens ajudarà a agilitzar la tasca burocràtica.

Malgrat tot, hem invertit part del romanent existent 
en la xarxa d’aigua, que està absolutament obsoleta, 
cosa que ens permetrà resoldre una de les deficiències 
més greus que té el nostre municipi. Farem un pou nou, 
el qual estarà en terreny municipal, i sectoritzarem 
part de la xarxa del territori; d’aquesta manera 
aconseguirem molestar a menys veïns quan tinguin 
alguna avaria. Així mateix, cal indicar que al dipòsit que 
està ubicat dins del polígon li cal una reestructuració 
a fons per tenir-lo en condicions, tant per a l'ús diari, 
com davant de qualsevol possible emergència.

Arreglarem algunes depuradores que estan en un estat 
lamentable, i tornarem a licitar el control periòdic de 
totes elles.

Altres confonen esbossos i idees amb projectes, acords 
de ple i licitacions, accions que són les necessàries per 
a dur a terme tot allò que es vol fer, i el més greu és que 
ho expliquen als veïns com si fos una realitat. Aquí no 
ens hi trobareu.

ÀNIMS, SALUT I REPÚBLICA!!!
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Suport psicològic gratuït a través 
d’entrevistes individualitzades. 
Cal contactar amb el telèfon per 
demanar cita prèvia:
609 90 42 88 
@fundaciodrissa

Per a persones entre 16 - 30 anys

Xat de suport emocional a través 
de WhatsApp. És totalment 
gratuït, immediat i confidencial. 
Només cal afegir el número de 
telèfon 680 354 155 als teus 
contactes i iniciar una conversa.

Per a persones majors de 14 anys

Atenció, orientació i assessora-
ment a joves i adolescents i a les 
seves famílies a través del xat 
per Whatsapp o videotrucada:
695 03 36 20
@lets_chat_joves

Per a persones majors de 12 anys

FUNDACIÓ DRISSA OBROFEEL LET'S CHAT

SALUT MENTAL I JOVES

Si ets jove i necessites ajuda pots contactar directament amb aquestes entitats: 

Elisabet Estany. Tècnica compartida de Joventut

L’àrea de Joventut del Consell Comarcal de la Selva 
ha creat una campanya de comunicació anomenada 
“Cap caos al cap”, la qual vol parlar de la salut 
mental, especialment entre el col·lectiu jove. Fent 
ús d’aquest joc de paraules, s’expressa el desig que 
tenim com a societat de viure amb tranquil·litat i 
salut emocional. 

Aquesta campanya s’emmarca dins el programa 
Ocell de Foc al Gironès – la Selva, amb el qual 
es realitzen un conjunt d’accions amb l’objectiu 
d’interpel·lar el col·lectiu jove parlant obertament 
de salut mental, reconèixer aquest aspecte i 
buscar alternatives i recursos per a pal·liar aquest 
malestar. 

Algunes accions que ja s’han portat a terme han 
estat: tallers i xerrades als instituts de la comarca, 
formació al professorat, cartells, difusió a les xarxes 
socials, polseres, xapes i bolígrafs per a totes les 
persones que han participat, etc.

Les dades que s’estan publicant recentment 
són cada vegada més alarmants. Tal com apunta 
l’informe “La situació de la salut mental en el jovent 
català”, des de la covid-19 les atencions a urgències 
de joves relacionades amb la salut mental, com 
els trastorns de conducta alimentària, ansietat o 
malestars emocionals, han augmentat un 165% i el 
suïcidi és ja la principal causa de mort per fenòmens 
no naturals entre el jovent.

Algunes xifres que es destaquen són:

El 50% de trastorns de salut mental apareixen 
en l’adolescència, abans dels 14 anys.

El 30% de persones amb trastorns de salut 
mental s’han sentit discriminades pels 
companys i companyes de classe quan estaven 
en edat escolar.

Entre el 35% i el 57% no demanen ajuda o 
tractament per culpa de l’estigma.

El 47% de les urgències en joves són a causa de 
la salut mental.

-

-

-

-
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Aquest any hem tornat a celebrar el Carnaval a 
l’escola. La temàtica escollida per a festejar aquesta 
tradició enguany al centre ha estat la cultura 
catalana. L’arribada de la reina Carnestoltes el 
divendres 2 de febrer va donar el tret de sortida a 
una setmana plena de consignes divertides que els 
nens i les nenes van gaudir molt.

La desfilada de disfresses que els alumnes de l’escola 
van lluir el dia de la rua sota la temàtica de la cultura 
catalana va ser molt diversa. Van demostrar tenir 
grans dosis de creativitat en l’elaboració. 

El trajecte de la rua, al voltant de la Sala Polivalent, 
va  culminar a la plaça de l’Ajuntament, on vàrem fer 
una dansa en què va participar tant l’alumnat com 
tota la comunitat educativa. 

Vam gaudir molt, tant petits com grans, compartint 
plegats aquella tarda, que va finalitzar amb l’arribada 
al pati de l’escola de la Vella Quaresma, malgrat que 
aquella entrada posés fi a la gresca i la xerinola. Us 
deixem un recull d’imatges perquè pugueu veure 
com va ser aquella jornada.

ESCOLA ALZINES 
BALLADORES

La comunitat educativa al pati de l’escola

 Fent la rua acompanyats de les famílies

La desfilada de disfresses de la rua

La Vella Quaresma fent fora la reina Carnestoltes
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El dia 3 de novembre del passat 2023 vàrem fer una 
sortida, organitzada per l’Ajuntament de Sant Feliu, 
a la Pobla de Lillet. Vàrem sortir al matí en direcció 
cap a terres del Berguedà; després d’una parada en 
ruta per esmorzar, vam continuar cap a muntanya 
fins a la Pobla de Lillet.

Allà vam agafar un trenet que en diuen del ciment 
perquè antigament hi havia una fàbrica de ciment 
i aquest trenet només feia aquest recorregut: de 
la fàbrica cap a l’estació per carregar i distribuir 

després per carretera. Aquest tren ens va portar 
fins a l’entrada dels Jardins Artigas, i allà una guia 
molt trempada ens va anar explicant la història 
d’aquests jardins, que eren propietat de la Familia 
Artigas (propietaris de la fàbrica de ciment), que en 
el seu moment van allotjar gratuïtament l’arquitecte 
Antoni Gaudí, ja que estaba dissenyant una casa 
per a uns amics comuns que li van encarregar els 
plànols. Mentre Gaudí dissenyava l’obra, com deia, 
es va allotjar a casa dels senyors Artigas i com a 
agraïment per haver-lo tractat tan bé i sense cobrar-
lis res, els va fer com a regal el disseny d’aquests 
magnífics jardins.

Vam poder gaudir de la majestuositat de l’entorn 
natural a les portes del Parc Natural de Cadí-
Moixeró.

Vam visitar un museu de trens amb màquines de 
vapor immenses, que potser alguns, amb prou edat, 
recordaran en moviment i que potser han utilitzat.

Vàrem continuar cap a Cercs i vam dinar a Sant Corneli, 
on vam arribar per una carretera estreta i de revolts 
on va quedar demostrada l’habilitat del xofer.

Després de dinar, vam tornar a fer la carretera 
estreta de baixada i ens vam dirigir a la vora d’un 
llac, on vam passejar tranquil·lament per pair una 
mica i fer alguna foto de grup.

Tot seguit vàrem agafar el camí de tornada cap a 
casa. Va ser una sortida molt bonica.

Rosa Molas de Can Costa

SORTIDA AL BERGUEDÀ_3 de novembre

MATANÇA DEL PORC_5 de novembre

El passat 5 de novembre vam poder tornar a gaudir 
de la matança del porc. Un altre any la plaça de les 
antigues escoles de Gaserans va tornar a acollir 
els veïns i veïnes que van poder gaudir d'un dinar 
envoltats d'amics i família.

Vam observar la ja tradicional cua, on tothom espera 
amb ànsia el típic dinar que se serveix: botifarra, 
llom, cansalada, costella rostida amb mongetes 
d'acompanyament, i de postres un deliciós xuixo.
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Grions i el medi ambient

Amigues i amics de Grions,

No solament treballem per organitzar la Festa 
Major del poble, sinó que, a més a més, col·laborem 
perquè el nostre entorn sigui millor i més net.

D’aquesta manera, hem destinat un seguit de 
jornades per portar a terme la neteja dels vorals de 
les nostres carreteres amb el nom "Cuidem l’entorn 
del poble”. El material necessari (armilla refractant, 
guants i bosses) ha estat cedit per l’Ajuntament del 
nostre poble.

Ja portem dues jornades de neteja (11 novembre de 
2023 i 3 de febrer de 2024).

Us animem a participar amb nosaltres perquè, a part 
de gaudir i protegir la natura, ens ho passem molt bé 
i acabem, tots plegats, amb un refrigeri a la plaça de 
Grions per fer-ne la valoració.

Volem dir-vos també que totes aquestes jornades 
formen part de l’activitat “Let’s Clean up Europe”, que 
és una acció comuna a tot Europa per conscienciar 
sobre la quantitat de residus que llencem de forma 
incontrolada a la natura i en la qual col·laborem 
juntament amb l’Ajuntament.

També volem aprofitar aquest espai de la revista 

per anar-vos oferint idees o consells per millorar 
ambientalment el nostre comportament diari, 
tot i que molts de vosaltres sou conscients de la 
problemàtica que vivim:

     1 - És important, per tal d’estalviar aigua, tenir una 
          galleda a la dutxa per recollir els litres d’aigua 
          que es poden malbaratar.

     2 - Tampoc cal obrir l’aigua amb la màxima pressió.

Reutilitzant l’aigua feta servir a casa, es podria 
reduir el consum un 20%.

Estem oberts a noves propostes per millorar el 
nostre poble.

Cristina Callís de Villa Cristina
Maria Gubert de Can Castelló

NETEJA DE VORALS_11 de novembre de 2023 i 3 de febrer de 2024

Gràcies a totes i tots un any més per assistir-hi i 
fer possible que una tradició com aquesta es pugui 
continuar fent. Esperem veure-us l'any que ve!!!

Comissió de Festes Amics de Gaserans
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El passat mes de setembre, davant la situació de 
manca de pluja al nostre municipi, i els problemes 
en el subministrament d'aigua que es van produir, 
alguns veïns vam parlar de la dificultat de la situació, 
de la poca experiència que tenim a la nostra zona del 
que és la sequera, i dels canvis en la gestió que caldrà 
fer per adaptar-nos a aquesta circumstància.
 
En una d'aquestes xerrades, va sortir la idea de 
preguntar a la gent que en sap més i vam pensar a 
organitzar una reunió amb alguns tècnics, coneguts 
de l'un i l'altre, perquè vinguessin i ens poguessin 
informar de quines són les perspectives reals, i la 
seva visió de futur de què és el que s'espera.
 
Sense voler-ho el que era una reunió d'estar 
per casa es va convertir en un esdeveniment en 
tota regla, al qual van assistir investigadors de 
primera línia com Annelies Broekman, doctora 
en agronomia i investigadora del CREAF1, 
especialista en polítiques de gestió de l'aigua, amb 
atenció especial a les pràctiques de governança a la 
regió mediterrània.
 
També vàrem tindre el plaer d'escoltar en Jordi 
Cunillera, director de l'equip de canvi climàtic del 
Servei Meteorològic de Catalunya. En Jordi té més 
de 20 anys d'experiència en meteorologia i fa 13 
anys que treballa en els aspectes del canvi climàtic 
com a cap de departament.
 
Des d'aquí vull agrair-los especialment a tots 
dos, i també al CREAF i al Servei Meteorologia de 
Catalunya, la total disponibilitat i l'ajut que ens 
van donar en tot moment per poder organitzar 
la jornada.
 
Un cop assegurada l'assistència de les ponències, 
vam creure convenient convidar a l'acte les diferents 
administracions de la zona perquè ens poguessin 
donar la seva opinió del que està succeint. La majoria 
va respondre amb total disposició i algunes es van 
resistir un xic més, però al final vam poder comptar 
amb un bon nombre de representants seus.
 
L'objectiu de la jornada era el de recollir la màxima 
informació, però també saber quins són els obstacles 
a què s'enfronten els diferents sectors socials i 
econòmics de la nostra zona i com estan afectant 
els canvis al nostre entorn. Per això vàrem voler que 
hi assistissin els representants de la gent que està 
al peu del canó, agricultors, ramaders, silvicultors, 
entitats i associacions que d'una manera o altra 
estan treballant a peu de bosc.
 

A l'acte hi van assistir entitats directament 
implicades: Unió de Pagesos, el Consorci Forestal, 
els Agents Rurals, les associacions de propietaris 
forestals o la Coordinadora per la Salvaguarda 
del Montseny, entitat que està a punt de complir 
els 30 anys de feina a les nostres contrades, amb 
especial atenció al massís del Montseny i als 
municipis adjacents.
 
L'acte es va realitzar el dia 15 de novembre al local 
del Centre Cívic de Cal Mestre, al municipi de Sant 
Feliu de Buixalleu. Cal dir que l'assistència va ser un 
èxit, i a més dels convidats hi van assistir diversos 
ajuntaments i altres entitats de la zona, a més d'un 
nombre de veïns força important, tot i que era un dia 
feiner al matí.
 
La jornada la va encetar en Jordi Cunillera; va 
començar la ponència amb una explicació del 
règim de precipitació i temperatura amb un bon 
assortiment de dades i mapes que deixaven palès 
que la tendència a la disminució de les precipitacions 
a la zona és més que una dada en una gràfica i que 
l'augment de les temperatures ha vingut acompanyat 
de la manca de precipitació. I el que és pitjor: sembla 
que tots dos han vingut per quedar-se.

PONÈNCIES SOBRE LA SEQUERA
i EL CANVI CLIMÀTIC_15 de novembre
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La segona i última ponència va ser a càrrec de 
l'Annelies Broekman. L'Annelies va posar l'accent en 
les mesures que caldrà anar prenent per apaivagar 
aquest canvi. Les seves indicacions van apuntar 
a la importància de la gestió de l'aigua i tot el que 
comporta, com són els canvis que caldrà fer en 
l'agricultura, la ramaderia, el turisme i la indústria 
en general, i també en els usos de l'aigua domèstica 
i de boca.
 
L'estalvi, la depuració, la reutilització i la posada en 
marxa d'una gestió adequada dels recursos hídrics 
són i seran bàsics en el pròxims anys. Caldrà fer 
molta pedagogia i força inversions per millorar en 
la bona gestió d'un recurs tan necessari com l'aigua.
 
Acabades les ponències vam tindre una estona 
per poder comentar i posar en comú els dubtes 
i preguntes que van sorgir després de rebre la 
informació dels ponents, tot fent un mos preparat 
pel Restaurant Masferrer i per gentilesa de 
l'Ajuntament de Sant Feliu de Buixalleu.
 
Seguidament, va ser el torn de la taula rodona. 
Els integrants de les administracions, entitats 
empresarials i associacions conservacionistes ens 
van explicar quina era la seva experiència i visió de 
la situació i també van respondre a les preguntes 
dels assistents.
 
Cal dir que la taula va ser una bona oportunitat per 
entendre les problemàtiques a les quals s'enfronten 
els diferents sectors de la zona, com són l'agricultura, 
la ramaderia i les explotacions forestals, que són els 
que estan tenint més problemes per la sequera i les 
altes temperatures dels últims anys.
 

Les conclusions de la jornada no són gaire 
encoratjadores. Tant les ponències com els 
integrants de la taula van deixar constància que 
caldrà adaptar-nos. Tot i que podem tindre anys en 
què les condicions poden millorar, la tendència és la 
que ja tots estem notant: menys pluviometria i altes 
temperatures durant bona part de l'any.
 
Cal dir que aquest és un canvi que ens afecta a 
tots, als pagesos, als ramaders, als industrials i a 
la gent en general. Serà feina de tots començar a 
posar fil a l'agulla. Però el que sí que sabem segur 
és que cal més informació proporcionada des de les 
administracions tant locals com estatals i que caldrà 
també un diàleg constant entre tots plegats per 
mirar de millorar.
 
No podem afrontar aquests canvis de forma individual; 
el primer objectiu hauria de ser el d'aconseguir 
implicar-nos d'una manera o altra a cada un de 
nosaltres en la solució, tots som importants.
 
Segurament caldrà prendre decisions controvertides 
i difícils, però per sobre de tot caldrà donar suport a 
l'equitat en les nostres decisions. Caldrà preguntar-
se què volem: seguir com fins ara i exhaurir els 
recursos existents, o replantejar els nostres objectius 
i adaptar-nos per viure millor.
 

Jordi Peñarroya de Can Pladevall
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El dijous 23 de novembre es va realitzar el taller de 
defensa personal dirigit a dones, amb motiu del dia 
contra la violència de gènere (25N).
 
Es va contractar  una experta per impartir un taller 
exclusiu per a dones majors de dotze  anys.
 

El passat 3 de desembre del 2023, des de 
l’Ajuntament del poble, es va organitzar una 
sortida al Teatre Victòria a Barcelona per veure 
l’espectacle d’il·lusionisme i màgia anomenat 
“Nada es imposible, un viaje extraordinario”, amb 
el Mago Pop. Per posar-nos en context, l’Antonio 
Díaz, conegut com el Mago Pop, enfoca el seu 
espectacle cap a la màgia clàssica amb tecnologia 
moderna per a crear experiències sorprenents i 
captivadores. Ha fet actuacions a teatres de tot 
el món amb el seu estil únic i creatiu. Ha guanyat 
diversos premis.
 

Totes les participants van valorar positivament 
l’activitat i la iniciativa proposada.
 
Es preveu tornar-lo a repetir aquest 2024.
 

Elisabet Estany Tècnica compartida de Joventut

Vam agafar l’autocar cap a les tres de la tarda i vam 
arribar bastant d’hora; vam poder anar a prendre 
alguna cosa per fer temps, ja que l’espectacle 
va començar a les cinc de la tarda. A poc a poc, 
vam anar entrant al teatre, on ens donaven unes 
polseres que més tard en un truc de màgia vam 
haver de fer servir tots els espectadors. Qui volia 
podia agafar alguna cosa per picar, i tot seguit vam 
agafar seient. Tot el teatre tenia una il·luminació 
tènue amb colors rosats, vermellosos i blaus, amb 
uns globus de colors que penjaven del sostre i una 
pantalla gegant a l'escenari que acompanyava el 
show. Estava ple de gom a gom.
 

TALLER D'AUTODEFENSA FEMENINA_23 de novembre

SORTIDA PER A VEURE AL MAGO POP_3 de desembre
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Seguidament, va començar l’espectacle amb 
una introducció sobre la trajectòria del mag 
com a il·lusionista: d'on provenia, com es va 
fer famós i fins al dia d’avui, tot el que ha anat 
aconseguint des de petit i la seva il·lusió. Tot 
anava acompanyat amb música emocionant i 
diferents ajudants que feien les coreografies 
i col·locaven després de cada truc el material 
necessari. Durant tot l’espectacle vam estar amb 
la boca oberta, qüestionant-nos com podria fer 
totes aquelles coses, com teletransportacions, 
jocs de cartes, l’aparició de diferents objectes, 
com ara un helicòpter, objectes com el DNI i el 
rellotge d’un senyor del públic, números, ciència, 
entre d’altres... Hi va haver moments de riures, 
sorpreses, i moments de moltíssima emoció. 
L’espectacle anava concebut amb una bona 
escenografia, diferents tipus de llums de colors, 
música… També estava basat en tot moment per 
un fil conductor en què la participació del públic 
era constant: gent de diferents edats, infants o 
estrangers. Sense el públic la majoria de trucs no 
es poden fer. El show anava de menys intensitat 
a més; cada vegada estàvem més sorpresos, les 
cares ho deien tot. En volíem encara més.  

Per posar un exemple, recordo la suma de diferents 
números que deien en el teatre, com les edats del 
públic i altres números segons la pregunta que feia 
el públic amb elecció aleatòria. Més tard, ens va 
dir que tothom aixequés el braç en què teníem la 
polsera que ens van donar a l’entrada i allà sortia 
el resultat de la suma. També vam al·lucinar amb 
l’aparició d’un helicòpter de veritat del no-res i una 
teletransportació de gent del públic.

En resum, vam poder gaudir d’una tarda de 
diumenge amb un espectacle diferent, de molt 
entreteniment i emoció. El recomano per a tots els 
públics i sobretot per a famílies.  L’organització va 
ser ideal; ho repetiria més vegades.
 

Sara Negre de Urb. Can Noguera

Aquest any hem fet un pessebre força sostenible. 
Hem utilitzat cartrons (en gran part reciclats), 
canyes, bales de palla i moooltes ganes de 
treballar (bé, i una mica de cola de barra també). 
Amb aquests ingredients vam elaborar tots els 
personatges del pessebre. Els tres reis amb els 
seus respectius camells; Maria, Josep i el nen 
Jesús; el bou i la vaca; i mooolts altres animals. Ah, 
el caganer no hi va faltar...
 

Aquest any no vàrem ser tanta colla com altres anys, 
però creiem que el pessebre va quedar força bé. I va 
poder guarnir el vestíbul de la Sala Polivalent durant 
tot el Nadal.
 

Marta Gadea de Can Xacó

TALLER "FEM EL PESSEBRE"_6 de desembre
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Hola a tothom!!
 
Som en Josep, la Cristina, en Luis i l’Àngela de la 
Casanova de Gaserans, i voldríem compartir amb 
vosaltres la nostra experiència viscuda a la Quina 
solidària per La Marató de TV3, celebrada el 17 de 
desembre de 2023.
 
La Quina començava a les 17:30 h. Nosaltres vàrem 
arribar a la Sala Polivalent a les 17:10 h, i ja estava 
tot ple de cotxes!
 
Ens va costar trobar lloc per aparcar bé i ens va 
sorprendre molt que hi hagués tanta gent i tan 
puntuals!!! (A la pròxima vindrem més aviat!)
 
Molta gent, tothom molt content i amb ganes de 
participar a la quina, que per cert va recaptar al final 
un total de 5.820 euros, tot un èxit!
 
Hi havia servei de bar, i hi va haver llançament de 
fuets entre quina i quina. Molt divertit, ens ho vàrem 
passar molt bé!
 
La nostra experiència personal, i més amb la sort 
que ens va tocar una de les quines en joc, ja us ho 
podeu imaginar, és que va ser d’allò més entretingut 
i bonic.
 

Totes les quines tenien una gran varietat de 
productes! Es comptava amb el suport d’entitats, 
empreses i particulars, i una molt bona organització 
de tot l’equip humà que hi va col·laborar. Moltes 
gràcies a tots i totes!!
 
Animem a tothom a participar a la pròxima Quina 
Solidària d’aquest any!! Salut!!
 

Josep, Cristina, Luis i Àngela de La Casanova

Enguany hem tornat a celebrar la 43a Festa d’Hivern 
al nostre poble. Com cada any hem gaudit d’una 
bona estona als inflables, que sense dubte són una 
molt bona activitat esperada per la nostra mainada.
 
També hem pogut gaudir del concurs de dibuix i 
fotografia, que tantes il·lusions ens porta cada any.
 

De ben segur que aquesta festa és un moment de 
retrobament per a tota la nostra gent de Sant Feliu 
de Buixalleu.
 
Vull agrair tota la dedicació i organització que 
comporta aquesta festa.
 

Sònia Bernatallada de Can Cornei

FESTA D'HIVERN_10 de desembre

QUINA SOLIDÀRIA PER LA MARATÓ_17 de desembre
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Quan els dies comencen a fer-se curts i es van 
acostant les vacances de Nadal, els patges i els reis 
d’Orient comencem a tenir molta i molta més feina. 
Hem d'organitzar-nos per classificar tots els paquets 
plens de joguines, jocs de construccions, jocs 
didàctics, comptes, llibres..., i tot el que vosaltres, 

El passat 26 de desembre el jurat del concurs de 
pessebres vàrem passar per les cases de Sant Feliu 
que s’havien apuntat al concurs. Com ja es fa des 
de fa alguns anys, és un concurs mixt: en línia i 
presencial, per englobar el màxim de participants.

Aquell dia a les 9 del matí vàrem anar cap a la part 
alta del poble per, a poc a poc, anar baixant a la plana. 
Que bonics els pessebres i naixements que veiem! 
Realment una foto no copsa la bellesa i el temps que 
els participants dediquen a fer el pessebre i tots els 
seus detalls. És una tradició que no podem perdre.

Aquest any hi ha hagut 46 participants entre totes 
les categories: pessebres, naixements, infantils i 
especials. Moltes gràcies als participants!

I aprofitem per animar a tothom que l’any vinent 
participi!

Volem destacar que cada vegada són més els 
participants que quan eren nens i adolescents 
venien de jurat i que ara participen en el concurs. És 
bonic veure el canvi generacional. Ànims!!

PATGE REIAL_26 de desembre

CONCURS DE PESSEBRES_26 de desembre

nens i nenes de Sant Feliu de Buixalleu ens demaneu 
a les vostres cartes.

Fa molts anys que venim per aquesta terra, el vostre 
poble, i sempre hem estat molt ben acollits, tant per 
les autoritats, com per la gent que hi viu, però el més 
fascinant de tot sou vosaltres, nens i nenes, que amb 
la vostra mirada i el vostre somriure espantadís, 
barrejat amb la dolçor dels caramels, ens feu saber 
que us heu portat molt bé i que sou obedients amb 
els pares i els avis.

Esperem que seguiu fent bondat i ens puguem veure 
l’any vinent.

Els Patges d’Orient

Cal Trempat Cal Fogué
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El dia 14 de gener de 2024 es va fer la festa de 
cloenda fent una missa, després el lliurament de 
records, per finalitzar amb un petit aperitiu a la 
plaça. El més bonic d’aquest dia és parlar amb els 
veïns i veïnes del poble que no veus tan sovint. El sol 
ens va acompanyar i vàrem passar una bona estona 
en bona companyia.

FESTA DE CLOENDA DEL CONCURS DE PESSEBRES

Can Blázquez

Esther Gubert de Les Casetes
de Can Nualart

La Casa Nova d'en Juandó

Cal Ferrer de La Serra
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Són les 9 del vespre i ja estem a punt.

Contactem amb la colla d’amigues de Breda, 
Malgrat, Lloret i Blanes amb qui hem decidit passar 
una nit diferent, i creiem que divertida, per tal 
d’arribar totes a la mateixa hora.

Anem arribant i ens adonem de l'expectació que crea 
aquesta festa per la llarga cua de gent que hi ha.

Fa fred i decidim fer torns per fer l’espera més curta, 
això sí, entre rialles, anades i tornades al cotxe i sense 
parar de xerrar amb la gent del voltant.

Ei!, que ja han obert les portes!, ens diuen, i sense 
adonar-nos-en ja som a dins.

Ens posen una polsera identificativa i ens donen tots 
els estris necessaris per gaudir “a tope” de la festa, 
inclòs un got personalitzat que després podrem 
emportar-nos. Un bonic record.

Ja ens hem assegut i comencen els nervis. Per a 
alguna de nosaltres és el primer cop. Ohhh!

Comença el show amb un presentador espectacular, 
que ens fa de guia durant tot el recorregut de 
l’espectacle.

I, som-hi, comença la cantada de la primera quina, 
i a partir d’aquí, i fins a l’última, els nervis ens van 
acompanyant amb la sortida dels últims números 
de cada cartró, sempre amb l’esperança d’acabar 
cridant: QUINAAAAA!

QUINA ERÒTICA_29 i 30 de desembre

De part de tots els membres de Bitlles 
Gaserans i dels seus col·laboradors, volem 
donar les gràcies a tothom qui va venir 
aquests dos dies a la quina eròtica. Esperem 
que us ho passéssiu tan bé com nosaltres, 
perquè nosaltres ens ho vam passar molt bé. 
També volem donar les gràcies a les famílies i 
els amics dels membres del Club que ens vau 
ajudar tant a tirar-la endavant.
 
Així també, estem molt contents d’haver 
pogut posar el nostre granet de sorra amb 
el donatiu de l’any passat de la quina a la 
Fundació Amics Joan Petit, la qual aquest 
mes de febrer ha fet la donació de totes 

les col·laboracions recollides durant l’any 
2023 a l’Hospital Vall d’Hebron, cosa que 
permetrà continuar fent recerca amb 
relació al càncer pediàtric. Enguany, el 
donatiu amb part dels beneficis de la Quina 
el volem destinar al poble, i a una entitat 
immensament necessària per a tots, que fa 
una gran tasca, moltes vegades invisible, però 
bàsica per poder encarar els estius una mica 
més tranquils: l’ADF Guilleries-Montseny - 
secció de Sant Feliu de Buixalleu.

Club de Bitlles Gaserans
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Entre Quina i Quina, apareixen uns quants 
personatges amb barrets brillants, que intenten fer 
arribar obsequis a la majoria dels assistents des de 
l’escenari; altres vegades l’speaker interactua amb el 
públic i ens fa ballar, cantar i sobretot riure; d’altres 
vegades hi ha actuacions una mica picants.

L’espectacle es va acabant i nosaltres no hem tingut 
la sort de guanyar cap premi a les quines, però el 
que sí que ens hem emportat és una experiència 
inoblidable i realment diferent.

Estem segures que repetirem perquè ha valgut la pena.

Agraïm l’esforç de tots els que ho han fet possible. 
Ens ho hem passat de meravella.
 

Isa Balado de Blanes
 

El dia 5 de gener, Sant Feliu va rebre la visita dels 
Reis Mags de l’Orient. Van tornar, com cada any, 
per repartir els regals que els nens i nenes havien 
demanat en les seves cartes.

Els va rebre el nostre Il·lm. Sr. Alcalde a l’Ajuntament. 
A partir d’allà, uns guies voluntaris del nostre poble 
els van acompanyar, en diferents recorreguts, per 
les cases dels nens i nenes que havien sol·licitat uns 
dies abans la visita dels Reis Mags a casa seva.

Durant una estona, els infants i adults van poder 
gaudir del Rei i Patge en persona, parlant amb ells i 
rebent els regals tan esperats. En acabar les visites, 
van seguir camí cap a altres contrades, tot havent 
completat la seva tasca, com cada any, de portar 
un xic de felicitat i il·lusió a tots els nens i nenes del 
nostre poble.

Esperarem, amb impaciència, fins l’any que ve per 
tornar-los a tenir entre nosaltres.

Conxita Iglesias de Cal Ferrer de Dalt

Organitzada pel Club de Bitlles Perxa d'Astor

QUINA 1 DE GENER

VISITA DELS REIS MAGS A CASA_5 de gener
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En Josep ja feia temps que anava comptant els dies 
que faltaven per jubilar-se. És normal. Encara que 
li agradés la feina que feia, després de tants anys 
treballant i tenint al costat la Montse, que ja està 
jubilada, ell esperava amb moltes ganes aquest dia, 
que per fi ha arribat.

Josep, per a qui no et conegui tant, explica’ns on 
vares néixer, el lloc i una mica la teva infantesa.
 
Soc en Josep Negre Almendros i vaig néixer el 25 de 
maig de 1960 a Sant Celoni. Els meus pares, en Josep 
Negre Pararol (de Can Japic de Grions) i la Carmen 
Almendros González (que va venir de Berja, un poble 
de la província d’Almeria) degut a la seva feina vivien 
a Sant Celoni. Jo soc el gran de dos germans. La meva 
germana, la Maria del Carme, és sis anys més petita. 
Tots dos vàrem néixer i créixer a Sant Celoni. El meu 
pare tenia una barberia al passatge de Sant Ramon i 
la meva mare va treballar a l’empresa Pàmies, SA de 
Sant Celoni durant quaranta-nou anys.
 
De la meva infantesa en tinc molt bons records. Una 
diada de Reis em varen portar un cotxe teledirigit 
amb cable: un Dodge Dart, que era la meva il·lusió, 
però era impensable poder tenir-lo en aquella 
època. També recordo molt les festes, dinars o 
trobades familiars que sempre fèiem a Grions amb 
la resta de la família.
 

ENTREVISTA A JOSEP NEGRE ALMENDROS  
L’AGUTZIL DE NIT S’HA JUBILAT

Han estat gairebé disset anys dedicats al poble, en 
una feina pensada per millorar algunes mancances 
que té el municipi i facilitar les tasques d’urgència i 
seguretat durant la nit a tota la gent del poble.
 
 

Quins estudis tens i quines varen ser les primeres 
experiències professionals?
 
Tots els estudis primaris els vaig fer a Sant Celoni. 
De més gran, vaig anar a estudiar el primer grau 
de Formació Professional com a auxiliar tècnic 
administratiu i comercial a l’escola Montcanut de 
Sant Celoni i el segon grau a Granollers, on em vaig 
treure el títol de tècnic administratiu i comercial. 
Feia els estudis de nit, mentre estava treballant a 
l’empresa Pàmies, SA i més tard a PRF, SA, de Sant 
Celoni.
 
Abans de venir a viure a Sant Feliu a quins llocs 
vares viure?
 
Vaig viure a Sant Celoni fins als vint-i-set anys. Al 
casar-me vaig anar a viure a Girona. Allà nasqué 
el meu fill Ferran, el 22 de febrer del 1989. Durant 
els vuit anys que hi vaig viure vaig tenir diferents 
ocupacions en diferents empreses.
 
Desprès de la separació, vaig conèixer a la Montserrat 
Carrasquer Matesanz, amb qui em vaig casar el 24 de 
juny de 1998 a l’Ajuntament de Sant Feliu. Llavors, 
vàrem anar a viure a Barcelona. Allà va néixer la 
nostre filla, la Sara, el dia 6 d’agost del 2002.
 
Tot i viure a Barcelona, vaig mantenir un fort lligam 
amb Grions, on seguia venint aprofitant qualsevol 
festa o esdeveniment. Va ser mentre estàvem 
vivint a Barcelona que ens vàrem interessar per 
la subhasta de les parcel·les de Can Noguera per 
poder construir la nostra casa. L’any 2000 la vam 
adquirir i el 2001 ja estava construïda. Però no va 
ser fins el juliol del 2004 que ens hi vàrem traslladar 
definitivament a viure-hi.
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Com vares arribar a ser agutzil de nit?
 
A Barcelona, ja treballava a l’empresa de seguretat 
Securitas, SA. Quan vaig venir a viure a Gaserans 
vaig demanar de continuar treballant amb ells, 
però en una empresa més propera. Em varen 
donar l’opció de venir a Bioiberica de Palafolls. A 
Securitas hi vaig treballar durant deu anys. Mentre 
hi treballava, va ser quan em vaig assabentar que 
s’estava buscant una persona per cobrir una feina 
al municipi i al tenir experiència en seguretat vaig 
plantejar presentar-m’hi.
 
Quan vares començar a treballar-hi?
 
Vaig començar a treballar com a agutzil de nit a Sant 
Feliu de Buixalleu l’1 de febrer del 2007 i fins al 
desembre del 2023, que m’he jubilat.
 
Explica’ns experiències i què t’ha aportat 
aquesta feina?
 
Gairebé disset anys treballant de nit m’han permès 
conèixer tot el municipi, les cases, la gent... Una 
experiència que m’ha portat molta satisfacció 
per haver pogut ajudar  persones que ho han 
necessitat en moments molt complicats. Recordo 
en especial tres persones que vaig poder ajudar en 
emergències de salut, i que gràcies a Déu es varen 
salvar per la rapidesa en la actuació i gestió de les 
solucions. També hi ha hagut moments delicats, com 
els d’accidents a la carretera, que calia senyalitzar 
per evitar-ne més, o el moment d’estar al costat 
d’una persona morta fins que arribessin els mossos 
d’esquadra, esperar ambulàncies per acompanyar-
les fins a les cases per no perdre temps... Disset 
anys donen per a moltes experiències i anècdotes. 
Bones i dolentes.

Ha canviat gaire la feina al llarg d’aquests anys?
 
Durant aquests anys les coses han anat canviant, 
però n’hi ha algunes que persisteixen, com el 
problema del polígon. També en general vull 
comentar que hi ha molt bona gent al poble, però que 
a cada parròquia també hi ha gent conflictiva. Tot 
i això, els problemes, parlant-ne, sempre s’acaben 
solucionant i la gent entra en raó.
 
Al mateix temps vull dir, que hi ha molta gent que 
sempre s’ha ofert per ajudar-me en qualsevol cosa 
que necessités. També que, si fent la ronda passava 
per alguna casa sense aturar-me a parlar o fer el 
cafè amb ells, els sabia greu.
 
Durant tots aquests anys, la meva feina ha estat 
coordinada pels regidors de serveis de cada 
legislatura, per poder comunicar qualsevol 
incidència o emergència, i solucionar-la de la millor 
manera. Amb el regidor que he estat més temps ha 
estat en Francesc Pintu.
 

Vols destacar alguna cosa de la teva feina?
 
Doncs sí, vull aprofitar per destacar la bona sintonia 
i companyonia que hi ha hagut amb els serveis 
municipals dels pobles veïns: Hostalric, Breda, Riells 
i Viabrea i Fogars de la Selva. Tant es així, que quan 
em vaig jubilar em varen organitzar una festa de 
comiat el divendres 22 de desembre, al Restaurant 
Can Gispert de Massanes. Va ser molt emotiu, tota 
una sorpresa.
 
M’agradaria que la bona entesa que hi ha hagut 
entre tots nosaltres es veiés reflectida entre tots els 
ajuntaments veïns.
 

25è aniversari de casament
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En aquesta nova etapa que comences ara, quins 
projectes tens?
 
Vull gaudir de la nova etapa i tenir més temps lliure 
per fer moltes coses que no he pogut fer abans. 
Dedicar més temps a la família i a cuidar-me. Tot i 
que de moment encara no soc capaç de dormir tota 
la nit sencera. Em desperto sovint, i cap a les tres 
de la nit he de menjar alguna cosa. Costarà canviar 
d’hàbits, però de ben segur que ho faré.
 
De moment, al matí vaig una estona a caminar i 
després faig un bon esmorzar. També vull tornar 
a fer classes de català i moltes més coses... En 
definitiva, gaudir de la vida, però amb un missatge 
que vull deixar a tots: sempre que faci falta alguna 
cosa o se’m necessiti, si puc ajudar, jo hi seré per 
donar un cop de mà.
 

El passat 1 de març va tenir lloc la celebració de 
la jubilació del nostre agutzil de nit.

Al restaurant Can Puig, amb un sopar de comiat 
càlid i amistós, en Josep, va poder gaudir d’una 
vetllada molt bonica, perquè es va envoltar 
de tothom que havia treballat i col·laborat 
amb ell a l’Ajuntament. Des de regidors de 
l’actual consistori com d’altres que ja no hi 
són, tècnics, funcionaris, carters, personal de 
manteniment...

Sumant un total de 28 assistents/es, que 
juntament amb la seva esposa Montse, li van 
voler retre homenatge.

Josep, des del Consell de Redacció del Sant 
Feliu Diu, volem donar-te les gràcies per la feina 
feta durant tots aquests anys al poble. Volem 
desitjar-te que tinguis molta sort i que gaudeixis 
molt d’aquesta nova etapa que comences ara i 
que és ben merescuda!

Dolors Vilà de Can Palet
Esther Gubert de Les Casetes

de Can Nualart

El sopar va ser a base d’entrants i varis segons 
plats, postres i cafès. Tots molt bons.

Al final el vàrem obsequiar amb una placa i un 
rellotge intel·ligent, molt bonic, el qual li va fer 
molta il·lusió.

Volem agrair-li la seva professionalitat i treball 
ben fet durant tots aquests anys.

Lluís Cardona de Can Castelló

SOPAR JOSEP NEGRE ACOMIADAMENT PER JUBILACIÓ
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Temple Ginkaku-ji (Kyoto)

Temple Senso-ji (Tòquio)

Abans de viatjar al Japó ja ens ho imaginàvem, però 
un cop viscuda l’experiència ho podem dir amb 
total seguretat: Japó és un país molt estrany. I no 
necessàriament és una cosa negativa, ni tampoc una 
cosa només positiva. Els costums, el menjar, el vestir, 
o la forma de comportar-se fan que en lloc d’haver 
viatjat a un altre país, en moltes ocasions et faci la 
sensació que has viatjat a un altre planeta.

Dit això, l’experiència va valdre molt la pena. El 
nostre fill de vuit anys cada dia al·lucinava amb una 
cosa o altra. Com que és un país molt gran, i tampoc 
disposàvem de temps il·limitat, vam decidir centrar-
nos en una gran ciutat molt moderna (Tòquio), 
una gran ciutat, però molt tradicional (Kyoto), 
una escapada a les zones rurals de les muntanyes 
interiors (Takayama), i, finalment, allotjar-nos al 
voltant del mont Fuji (Hakone), per veure si teníem 
sort i el podíem veure, ja que la major part del temps 
està envoltat per núvols.

Tòquio és una bogeria, per la gent, pels llums, per 
la mida, i per l’ambient que s’hi viu, les 24 hores 
del dia, els 365 dies de l’any. Cada barri té la seva 
particularitat, però el millor es deixar-se portar 
i anar descobrint-ne els racons, els temples (que 
també en té) i les curiositats, com ara el barri 
electrònic, el del manga, etc. Botigues de tot el 
que us pugueu imaginar, gent disfressada pels 
carrers, cotxes minúsculs, i restaurants on voldries 
tastar tota la carta.... Cal destacar que, malgrat 

VIATGE AL JAPÓ

tractar-se d’una de les ciutats més grans del món, 
ens va sorprendre la increïble puntualitat i el bon 
funcionament del transport públic, la netedat 
extrema (però EXTREMA de veritat), i l’educació i el 
respecte en el tracte. Al llarg del viatge vam poder 
comprovar com totes aquestes característiques són 
comunes al país, però, tot i que ja estàvem advertits, 
no deixa de sorprendre, en sentit positiu. Una mica 
d’enveja sí que fan.

Kyoto ens va encantar. El Japó més tradicional, 
els temples, la gent vestint quimonos, restaurants 
on hi cabien només 6 o 8 persones menjant coses 
que no sabies ben bé què era, però que en la gran 
majoria d’ocasions era boníssim, els banys públics 
(experiència imprescindible, si es va al Japó, és 
visitar un “Onsen” tradicional)..., tot un conjunt de 
circumstàncies que per moments ens traslladaven a 
l’època medieval.

Destacar la visita d’un dia que vam fer des de Kyoto 
a una ciutat veïna que es diu Nara, famosa, a part de 
pels increïbles temples, per ser un santuari de cérvols, 
que corren lliures i a centenars per tot el poble. Un 
paradís per als nens (i també per als grans).
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Temple Todai-ji (Nara) Moto Hakone

Després d’uns dies de temples i més temples, vàrem 
agafar el tren bala fins a Nagoya, i allí un tren més 
petit que ens va pujar fins a Takayama, un petit 
poble tradicional situat enmig de les muntanyes 
del centre del país. Va valer molt la pena veure la 
diferència entre la vida a les grans ciutats i als pobles 
més petits. Molta naturalesa, molta aigua, molta 
calma, i pobles amb molt d’encant sense la gentada 
dels llocs d’on veníem.

Finalment, i abans de tornar cap a Tòquio per 
passar-hi els últims dies, vam fer parada a Hakone, 
un bonic poble situat a l’entorn del mont Fuji, amb 
l’esperança de poder veure aquest símbol japonès, 
que només es pot observar uns 30 dies l’any, ja que 
les condicions climàtiques solen ser adverses i no ho 
permeten (sempre hi ha núvols).

Afortunadament, i havent matinat moltíssim, vam 
tenir molta sort i el dia ens va regalar unes vistes 
espectaculars de la que sens dubte és una de les 
muntanyes més mítiques de tot el món.

Amb l’objectiu aconseguit, vam tornar cap a Tòquio, 
i d’allí cap a casa, amb la sensació d’haver viscut 
una experiència irrepetible, i haver conegut un país 
completament únic i diferent a la resta.

Una última recomanació: si voleu descobrir el Japó, 
eviteu viatjar a l’agost! La calor que hi feia era 
realment una cosa que no havíem vist mai!

Maria Corominas de Casanova Riera

Mont Fuji
Takayama
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Estem de celebració a Can Nualart. Ja fa 75 anys 
que el Sr. Joan Gubert va començar a mesurar dades 
meteorològiques. Ha plogut molt  des de llavors, bé, 
aquest any 2023 no gaire, ja que ha estat l’any que 
hem recollit menys precipitació, 369 mm, i ha estat 
el mínim històric.

Més important que això no és el fet que plogui poc, 
ja que veiem que hi ha retorn de pluges en anys 
posteriors, sinó que els anys amb poques pluges es 
van repetint massa sovint.

Alguna calamarsada sí que hem tornat a apreciar i 
un dia al gener hi va haver aiguaneu.

També aquest 2023 ha estat especial en els registres 
de rècords, ja que com bona part de Catalunya hem 
trencat els valors de màximes temperatures. El 18 
de juliol de 2023 vam arribar als 44,6° C i rècord 
absolut a Catalunya a l’Empordà amb 45,1° C.

Des de sempre recordo la caseta meteorològica que 
hi havia a darrere de casa, a Can Nualart.

Cada matí l’observador desapareixia i tornava al 
cap de 5 minuts. Havia anat a mirar i apuntar les 
dades que li oferien els aparells que tenia a dins 
d’aquella caseta de fusta, com un palafit, aguantada 
amb quatre potes llargarudes i formades, les quatre 
parets, per unes tires de fusta, inclinades, que 
deixaven passar l’aire.

A dins de la garita hi havia aparells curiosos. Un 
termòmetre doble, un enginy circular de metall i 
vidre, amb doble numeració al voltant..., una carpeta 
amb fulls de paper on hi havia escrits números 

Hem tingut rècords de temperatures puntuals, però 
les temperatures mitjanes van ser més altes altres 
anys. Si només mirem les dades numèriques, aquest 
2023 ha fet menys calor que altres anys. També 
veiem que les mínimes nocturnes són altes, amb 
més de 20 nits amb més de 20° C.

A Can Forns de Gaserans, la precipitació ha estat 
una mica més alta: han recollit 450 mm. Com ja sol 
ser habitual, a aquesta serra de Gaserans hi plou 
més que a Grions.

Seguirem cap als 100 anys recollint dades i afegint 
valor a aquest registre únic i molt valorat en el camp 
científic. Per molts anys, Joan Gubert.

Pitu Roig de Les Casetes
de Can Nualart

i icones de difícil comprensió per a una nena de 
pocs anys, un altre estri graduat amb un cordó en 
contacte amb un drapet...

També, força sovint, tornava amb un pot amb aigua 
que abocava en un tub graduat.

A mesura que la curiositat es va despertant, les 
intrigues van cobrant vida i les ganes de saber què 
era tot allò ja no es poden reprimir.

Acompanyo l’observador. Separa una de les parets 
de la caseta i pren amb les mans el termòmetre 
doble. És un termòmetre de màximes i mínimes. 
L’observa amb deteniment, apunta els graus que 

ESTACIÓ METEOROLÒGICA DE CAN NUALART

75 ANYS MESURANT EL CLIMA A CAN NUALART
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assenyala el termòmetre a cada una de les columnes 
de vidre i els anota en dues columnes diferents. 
Agafa l’imant i, posant-lo en contacte amb el vidre, 
el fa lliscar per tal que la tira d’acer que hi ha dins 
el tubet de mercuri vagi baixant fins que entri en 
contacte amb el mercuri. És el termòmetre de 
temperatures màximes i mínimes.

Tot seguit llegeix i apunta les dades recollides 
per l’higròmetre, aquell estri graduat amb un 
drapet. I després apunta les dades que assenyala 
el baròmetre, l’eina circular amb doble numeració, 
l’aparell que assenyala la pressió atmosfèrica.

Acompanyo l’observador fins a l’aparell cilíndric que 
hi ha penjat al costat de l’era. Obre una tapa en forma 
d’embut i n’extreu un recipient amb aigua. Porta 
el pot fins on guarda una proveta per tal de llegir la 
quantitat d’aigua en litres per metre quadrat.

En els fulls on anava anotant les dades recollides 
també hi havia dibuixos curiosos que representaven 
fenòmens meteorològics: gelades, rosades, 
gebrades, boires, tipus de núvols, direcció del vent...

I una cosa que em feia especial gràcia era el que 
apuntava sobre observacions de la natura: floració 
d’herbes, presència de pol·len a l’aire, arribada de 

les orenetes, plagues de mosquits, aparició del gat 
mesquer, que ha matat quatre gallines, estat anímic 
dels animals...

Tot aquest seguit de dades seran imprescindibles 
per tenir cura de l’explotació agrària que regenta 
l’observador.  

I d’on li ve aquesta afició? Doncs jo no ho sé pas. 
Només sé que durant la mili va fer una formació 
sobre meteorologia i que la va practicar durant 
alguns mesos al camp d’aviació del Pla de Martís, al 
municipi de Fontcoberta, al Pla de l’Estany. Els seus 
companys li deien “el mete”.

I d’això ja en fa 75 anys. L’observador és el meu pare, 
en Joan Gubert. L’observador ja no hi és. Però la seva 
tasca l’ha recollit, com l’herència més preuada, la 
seva filla petita, l’Esther, i el seu company, en Pitu, 
que s’han proposat de celebrar l’aniversari i muntar 
una estació meteorològica moderna.

Llarga vida als observadors meteorològics!

Carme Gubert de Can Nualart

Homenatge a Josep Ribas_22 de novembre

VIDA SOCIAL
Finalment es va poder fer el desitjat homenatge a 
Josep Ribas, després de molt de temps de buscar 
dates i contactar amb els seus companys.

Tot i que es pensava que hi anàvem només 
els regidors de l’Ajuntament, va ser una gran 
sorpresa, per a ell, quan es va trobar amb tots 
els seus excompanys, col·legues de l’Ajuntament, 
treballadors i amics.

El dinar es va fer al Restaurant Grions: un menú 
deliciós, en què hi havia un pica-pica d’entrada i es 
podia escollir un segon plat. L’Antonio del restaurant 
ens va obsequiar amb un pastís boníssim, i tot seguit 
li vàrem fer lliurament d’una placa de reconeixement 
pels seus trenta anys de dedicació i treball, i també 
d’una estada a l’Spa de Santa Coloma de Farners.

Va ser una jornada molt entranyable, en què en 
Josep va gaudir i alhora va poder xerrar amb antics 
companys i companyes, tècnics de l’Ajuntament, 
secretàries, administratives, companys ja jubilats, 
etc.

Tothom explicava anècdotes d’en Josep Ribas, una 
persona que sempre i durant tants anys va estar 
a disposició de les necessitats del nostre poble, 

sempre vetllant perquè els veïns no es quedessin mai 
sense aigua. Va ser el nostre lampista, electricista, 
paleta, ferrer... El típic «chico para todo». Un home 
que coneix gairebé tots els veïns del poble, i que mai 
tenia un no per a ningú.

Moltes gràcies, Josep Ribas.

Lluís Cardona de Can Castelló
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Hola, sóc la Mar!
Vaig néixer el 20 de setembre de 2023. Visc a Grions amb els papes, 
el meu germà gran, l'Artai, i la meva gossa Boira.

De Villa Teresa de Can Japic

Hola, sóc en Roc!
Vaig néixer el 20 de setembre de 2023. Vaig pesar 2,5kg, era molt 
petit, però ràpidament m'he fet molt gran. Soc molt afectuós, 
tranquil i molt simpàtic, sempre tinc un somriure a la cara. M'agrada 
molt estar amb la meva germana compartint moments de joc, contes 
i cançons. Cada dia descobreixo més el món que m'envolta i aprenc 
una mica més.

De La Torreta

Total naixements: 2 nens i 2 nenes

NAIXEMENTS 2023

Total casaments: 7 matrimonis

CASAMENTS 2023

Gemma Ribas i Gerard Fernández
Hola a tothom!
 
Soc la Joana i us vull dir que estic molt cofoia perquè per fi, després de deu
anys junts, la meva mama i el meu papa s'han casat.
 
Es van casar el passat 7 de setembre de 2023 a l'Ajuntament de Sant Feliu 
de Buixalleu. Tot i viure a Blanes, passem molt de temps a Grions. El meu 
papa és fill de la Casa Nova d'en Juandó i aquí sempre ens esperen amb els 
braços ben oberts la meva iaia, Rosa Pla, i la meva besàvia, Conxita Casas.

Els va casar el nostre nou alcalde. Va ser el seu primer casament. Ho va fer 
molt bé i li estem molt agraïts. Moltes gràcies, Xavi!

Somos Clarisa y Tomàs. Nos casamos felizmente el 25 de septiembre de 2023.

El Garduix

Clarisa i Tomàs

Total defuncions: 7 homes i 3 dones
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ESBART DANSAIRE MONTSORIU

L’esbart dansaire del nostre poble, tant per la seva 
història, com per la seva tradició, és un patrimoni 
cultural molt important. Per molts motius, perquè 
des dels seus inicis tant els pares que el van 
iniciar, com les nenes i nens que van començar, 
s’hi van implicar a fons, buscant contínuament 
nous balls, noves tècniques, i, sobretot comptant 
amb unes monitores, que a part de formar-se en 
altres esbarts tant tècnica com artísticament, van 
ser capaces de traslladar els seus coneixements al 
nostre esbart.

Aquest passat estiu ens vam veure obligats a 
reorganitzar tot l’equip. Es va buscar una nova 
monitora, jove i amb molta experiència.

També es va fer difusió, tant a nivell de l’escola 
Alzines Balladores, com a d’altres escoles del 
nostre entorn, amb la finalitat d’incorporar més 
nens i nenes al grup dansaire.

En aquest moment amb la nova monitora, estem 
molt il·lusionats, s’han apuntat força nenes, 19 en 
total, (ens agradaria algun nen), i tenim projectes 
molt engrescadors.

Hem distribuït aquestes 19 nenes en tres grups: 
les petites, les mitjanes i les grans. Fem classes els 
divendres a la tarda, una hora cada grup, menys les 
petites, que les recollim a l’escola i berenen abans 
de la seva classe, que es queda, més o menys, en 
40 minuts.

Esbart Dansaire
Montsoriu 

Com que el primer trimestre vam començar tard, 
vam programar una dansa per a cada grup i una 
de comuna a tots els grups, una nadala, que vam 
mostrar a les famílies l’últim dia abans de Nadal. 
Aquell divendres també vam aprofitar per fer un 
sopar tots plegats i fer una mica de pinya, que és 
importantíssim en qualsevol entitat.

Aquest segon trimestre hem engegat amb 
moltes ganes, amb un esbart ja consolidat. Estem 
treballant dues danses a cada grup, a banda de 
les danses d’inici per escalfar i estirar, fragments 
(danses) per treballar certs aspectes, activitats 
lúdiques al final de la classe i, amb el grup de grans 
i una mica amb el de mitjanes, estem treballant els 
braços a l’hora d’agafar-nos les faldilles i els punts 
bàsics de la dansa tradicional.

Tota aquesta feina la podrem mostrar en públic 
després de Setmana Santa, amb diferents 
actuacions que ja tenim programades i alguna 
que encara s’està coent. Aquestes ballades, tan 
necessàries perquè les nenes vegin el resultat del 
seu esforç i perquè tinguin il·lusió per continuar 
endavant, ens permetran, també, mostrar al públic 
que l’Esbart Montsoriu de Sant Feliu de Buixalleu 
continua en plena forma.

Anna Bastida (monitora)
Lluís Cardona (regidor de Cultura)
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COLLA BASTONERA LES PICASOQUES

Avui us parlarem del nostre vestuari.
 
La vestimenta de Les Picasoques consta d’un 
conjunt de peces variades i colorides. 

Per començar tenim un dels elements més 
importants per a la ballada: els bastons. Aquests 
bastons són principalment de fusta dura i 
resistent, com la del freixe, l'avellaner o la noguera, 
i mesuren aproximadament 44 centímetres.

Seguint amb els complements, tenim el mocador; 
en aquest cas és verd ampolla i té gravat un pica-
soques, cosa que fa referència al grup.

Seguidament, com a base hi tenim una camisa i uns 
pantalons blancs. El faldellí és com una faldilla que 
en aquest cas també és d’un verd ampolla com el 
mocador. La faixa el que fa és aguantar el faldellí 
perquè no caigui (s’ha d’ajustar ben fort per tal de 
no perdre-la mentre balles i saltes), i té també una 
funció estètica.

A continuació tenim els camalls, que es col·loquen 
al voltant del turmell i sonen cada vegada que 
saltes, ja que estan guarnits amb picarols.

I finalment el calçat; aquest no pot ser qualsevol: 
per al ball es fan servir les espardenyes, que són 
molt tradicionals a l'àrea de Catalunya.

Tota la colla vesteix de la mateixa forma, ja siguin 
nois o noies.
 

Berta Turcios de Can Xacó

Po
em

a

Perquè
Trobar petites nits enmig del dia

És mantenir l’avidesa
De quan ets menut

I jugues a buscar tresors.
 

És mantenir la flama
De l’amor en l’aridesa diària.

És saber que inclús la teva absència...
No durarà gaire.

Pepo Bernabeu

Perquè
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A nosaltres ens agrada celebrar les tradicions, i la 
castanyada és una bonica festa de tardor que no es 
pot perdre per molt que els costums anglosaxons 
ens portin altres festes com el “Halloween”.
 
El dia 2 de novembre de 2023 a Cal Mestre de Sant 
Feliu de Buixalleu vam celebrar la castanyada. 
Les castanyes ben torrades les van preparar uns 
quants socis, la nostra presidenta va coure uns 
moniatos per llepar-se els dits, l’Ajuntament 
va participar a la festa amb els panellets. Vam 
berenar i vam parlar i riure amb els assistents.
 
Més tard va començar l’estona de jocs: les cadires, 
fer paquets, el president mana... Vam passar una 
tarda molt agradable i divertida.
 

Anna Gubert d'Els Miratges

Aquell dia hi va haver teatre a la Sala Polivalent; 
l’obra va anar a càrrec del grup d’Arbúcies, un grup 
d’aficionats molt bons i que treballen molt bé. L’obra 
"D'aquesta aigua no en beuré", de Josep M. Folch i 
Torres, va ser molt divertida, amb un decorat molt 
treballat i polit i un vestuari molt elegant i divers. 
Els aplaudiments ressonaven a la Sala.
 
En acabar els jubilats de Sant Feliu ja teníem les 
taules ben parades per fer un berenar: pa amb 
tomàquet i pernil, begudes variades, coca de 
crema i un tast de moscatell. No van faltar les 

ASSOCIACIÓ DE JUBILATS
DE SANT FELIU DE BUIXALLEU

LA CASTANYADA 2 de novembre

TEATRE I BERENAR 8 de novembre

salutacions als amics i coneguts; vam xerrar a 
dojo, amb l’acord que això s’havia de repetir.
 

Maria Saurí de Can Cerdanya

Quan s’acosten les festes de Nadal les jubilades, 
amb molt de gust i molta dedicació, preparem 
postals de Nadal per a tots els socis. És una manera 
de felicitar les festes als associats. Amb cartolines, 
papers de colors i retoladors de purpurina fem 
unes boniques felicitacions. També, un any més, 
vam participar amb una gran panera per a la Quina 
que organitza l’Ajuntament per recollir diners 
per a La Marató de TV3, dedicada aquest any a la 
salut sexual i reproductiva. Un altre detall que ens 
agrada tenir per Nadal és regalar una panera a les 
nostres professores de català i memòria.
 
Aquest any també vam tenir una altra sorpresa 
per compartir: la Rosa Molas, la nostra Rosa de 

NADAL 25 de desembre l’Ajuntament, ens va oferir petits detalls fets de 
ganxet per repartir entre els socis. Aprofito per 
dir que si hi ha algun soci o sòcia que encara no el 
té, pot passar pel casal de Grions els dimarts a la 
tarda per recollir-lo.
 

Anna Gubert d'Els Miratges
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Una de les activitats que fem els jubilats i jubilades 
és el taller de memòria. Som dotze persones que hi 
assistim, ens ho passem molt bé.
 
Fem les classes els dilluns, de tres quarts de 
quatre fins a tres quarts de sis al local de Grions. 
La professora es diu Janna i és d’Arbúcies. Prepara 
unes classes molt divertides i variades, ens hi 
trobem a gust amb bona companyonia i riem, cosa 
molt positiva; segur que a les nostres neurones els 
va d’allò més bé.
 

Aquest any, com sempre, l’Associació de Jubilats 
hem celebrat aquest dia amb un berenar a la Sala 
Polivalent. Érem unes seixantes persones; feia 
goig de veure, tots amb el nostre uniforme de 
l’associació. Un berenar amb pa amb tomàquet, 
truites variades: de patata, carbassó, espinacs 
i albergínia; botifarra d’ou i negra, begudes i la 
tradicional coca de llardons.
 
Després, amb molta animació, els que vam voler 
participar vam sortir en una rua de disfresses 
passejant per tota la Sala. Si algú no portava 
disfressa hi havia barrets, collarets i alguna cosa 

Continuem treballant i aprenent la nostra llengua. 
Per aquest motiu els avis i àvies de Sant Feliu, amb 
la motivació i les ganes que ens caracteritzen, a 
més a més de millorar el programa que anàvem 
fent (dictats, verbs, frase de reflexió, resums...), 
hem decidit ampliar els continguts amb el 
suport del llibre QUADERN. Normativa bàsica 
de la llengua catalana (Universitat Autònoma de 
Barcelona).
 
També us recordem que aquest curs, aprofitant 
que el dia 29 d’abril se celebra el Dia Europeu de 

CLASSES DE MEMÒRIA

DIJOUS GRAS 8 de febrer

CLASSES DE CATALÀ
la Solidaritat i la Cooperació entre Generacions, 
estem preparant un debat generacional amb 
l’objectiu de compartir un espai de diàleg entre els 
nens i nenes de 6è de primària de l’Escola Alzines 
Balladores, juntament amb els avis i àvies de les 
classes de català.
 
Entre totes i tots millorarem la nostra llengua. 
Ànims i endavant!
 

Maria Gubert de Can Castelló
 

més per a tothom... i a gaudir amb un músic que 
ens va acabar d’animar la festa.
 

Francesca Cabra de Can Rocà

Les classes les patrocinen l’Ajuntament i la Creu Roja.
 
És un temps ben profitós per millorar la nostra 
memòria.
 

Rosa Rodoreda de Can Santos (Urb. Buixalleu)
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CLUB DE BITLLES GASERANS

Un petit resum i una presentació del Club per a la 
temporada 2023-24, on juguem i qui som:
 
- Lliga de barris de Vic: hi participa un equip 
format per 5 jugadors. Som a la meitat de la 
temporada i anem en 4a posició (de 19). Vam 
acabar l’any 2023 amb un membre de l’equip com 
a millor jugador individual de la lliga.

- Lliga Catalana – 2a divisió Girona Grup 2: hi 
juga un equip format per 4 jugadors. En aquests 
moments, i a falta encara de moltes jornades, anem 
en 2a posició, empatats a punts amb el 1r classificat.

- Circuit individual: 3 dels membres del Club 
juguen en aquesta categoria, on es juga de forma 
individual, i és en l’àmbit de tot Catalunya, amb 
més de 500 inscrits. Un dels nostres jugadors 
en categoria masculina, en aquests moments, i a 
falta de 6 tirades, va classificat en 8a posició, de 
256 tiradors.

- Circuit de parelles mixtes: hi tenim inscrita una 
parella, que va en 15a posició (de 87) a falta d’una 
jornada per finalitzar la fase classificatòria.
A més a més, com que aquest esport ens encanta, 
anem a tants tornejos amistosos com podem.

Voleu venir a jugar?

Els dijous ens trobareu a les pistes de bitlles de 
les antigues escoles de Gaserans.
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CLUB ESPORTIU GRIONS ORIENTACIÓ – GOXTREME

Enguany, després de més de dues dècades d’orientar 
arreu de Catalunya, Espanya i Europa, el club 
continua ben viu dins de l’esport d’orientació.
Lluny queda aquell setembre de 2002 quan va 
començar un petit club d’orientació que ha escampat 
el nom de Sant Feliu de Buixalleu i de Grions 
arreu, primer a través de la Federació de Curses 
d’Orientació de Catalunya (FCOC) i més tard de la 
Federación Española de Orientación (FEDO).

Actualment, com a veí de Sant Feliu i únic soci del 
poble, em sento molt orgullós de la gent d'aquest 
club que ha fet i continua fent coses increïbles en 
l’àmbit esportiu: únic club català en guanyar la 
Lliga Espanyola tant a peu (2007) com amb MTBO 
(2013); campió de la Copa Catalana de clubs, tres 
vegades a peu i cinc vegades amb MTBO. A més, 
tenim internacionals amb les seleccions espanyoles 
absoluta i de joves.

I també des del punt de vista organitzatiu, amb 
la gestió de grans esdeveniments com proves 
de la Lliga Espanyola, nombrosos campionats de 
Catalunya de les diferents modalitats, la GALA 
FCOC 2023 i, també, proves escolars i de promoció. 
Un trebalI que ha fet possible apropar aquest esport 
a la gent.

Més de 20 anys d'esport d'orientació

Malauradament, no ha tingut arrelament i 
seguiment entre els veïns del nostre poble… 
Per tant, aprofito l’avinentesa per animar-vos a 
conèixer i practicar l’esport d’orientació. Podeu 
consultar la nostra web: www.goxtreme.cat; també 
em trobareu al correu furni@goxtreme.cat. Soc en 
Joan Ramon Fornaguera.

Esperem poder tornar a portar a Sant Feliu alguna 
prova d’orientació en un futur, tot comptant amb 
el suport de l’Ajuntament, així com el de veïns i 
propietaris, donat que el nostre “terreny de joc” no és 
altre que un tros de la terra que tant ens estimem i 
que representem en un mapa. És amb aquest mapa 
que practiquem el que més ens agrada.

Salut a tothom i fins aviat. Que aquest 2024 sigui un 
gran any per aconseguir les fites que cadascú s’ha 
proposat!

Joan Ramon Fornaguera de Cal Nano de Can Japic
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LES ANTIGUES BARBERIES
DE PAGÈS

En temps no molt llunyans, a la primera meitat 
del s. XX, els barbers tenien l’ofici d’afaitar la 
barba i de tallar els cabells als homes en el seu 
establiment de barberia, uns serveis que hi 
havia implantats en tots els pobles. Els nostres 
avis havien sentit dir que més enrere els 
barbers feien confraria amb els cirurgians, així 
que també extreien queixals i peces del dentat 
en llocs públics; feien estació a l’aire lliure, 
amb la por dels clients al dolor de l’extracció 
sense anestèsia i a les infeccions per una falta 
total d’higiene. 

Es deia que els dimarts al mercat d’Hostalric 
s’havien vist parades de barbers que tallaven 
cabells, afaitaven i feien de dentistes. Però 
segons el record personal dels nostres avis i 
pares, només exercien l’ofici d’afaitar i tallar els 
cabells a la seva barberia. Als pobles de pagès 
també hi havia barberies; els pagesos sempre 
feien ús dels serveis més propers, ja que per 
arribar-hi s’havien de traslladar a peu, una 
assistència de l’antic món rural que a la societat 
actual, de desplaçament fàcil, li pot resultar 
insòlita. Les dones, de la seva banda, anaven a 
tallar-se els cabells a una perruqueria de Breda, 
d’Hostalric o d’Arbúcies, la que tenien per 
costum, que anomenaven “ca la Pentinadora”.

A Sant Feliu de Buixalleu, de molt joves, encara 
havíem assistit a les últimes barberies, les quals 
foren habituals per als nostres pares i avis. Això 
ens permet fer un repàs de les que hem conegut, 
comptant amb el record dels últims barbers. A 
les barberies de pagès s’hi encaminaven homes 
de totes les edats a tallar-se els cabells. A raure 
la barba hi anaven més els homes grans, els 
quals no sabien afaitar-se a casa amb la navaja, 
així com els que treballaven tota la setmana 
a bosc. Els més joves s’afaitaven a casa amb la 
navaja o amb la maquineta d’afaitar; només 
anaven a la barberia cada mes a tallar-se els 
cabells. Les maquinetes eren més pràctiques, 
amb moltes marques de fulles de afaitar. Les 
més innovadores, famoses i usades, foren les 
Filomatic, les d’en Gila: “Y da un gustirrinín!!”

A cada barberia hi treballaven un o dos barbers, 
que solien ser pare i fill, i que disposaven dels 
instruments necessaris per poder treballar 
alhora. Les eines les tenien ben alineades al cim 
del marbre blanc del taulell de treball, davant 
d’un ampli mirall, un moble que també contenia 
calaixos per guardar-les, i davant seu, una o 
dues còmodes butaques giratòries de barberia, 
rodones, amb espatller i reposabraços. Unes 
quantes cadires d’espera, de fusta tintada, 

apareixien ordenades al peu de les parets, i 
a vegades s’hi feia tertúlia. Una tauleta amb 
un diari del dia o d’un o dos dies abans: Los 
Sitios de Gerona o bé El Correo Catalan de 
Barcelona i una revista, Semana o Destino. Dos 
guardapols penjats per resguardar del pèl les 
robes del client.

Encara podem fer memòria de les eines dels 
barbers, els noms de les quals ens han ajudat a 
recordar en Joaquim Masferrer, de Can Rocà, 
i l’Angelina Carbonell, de Can Puig de Sant 
Segimon: quatre màquines talladores de cabells, 
l’eina principal; les tisores de barber, normals 
i serrades; dos raspalls de mànec per allisar els 
cabells i per raspallar el pèl retingut pel coll i pel 
clatell; unes pintes de banya de diverses mides 
per pentinar; quatre navalles d’acer d’afaitar; 
l’altra eina imprescindible, uns passadors 
esmoladors per afinar la navalla, coneguda 
popularment amb el nom de navaja, que sempre 
havia de tenir el tall molt fi; dues barres de sabó 
i dos bacinets per preparar, amb aigua, l’escuma 
d’afaitar; dues brotxes de pèl de teixó per a 
remullar i ensabonar la barba; uns papers fins 
per netejar la navalla; un polvoritzador en un 
flascó de goma amb colònia mentolada —olor 
que també perfumava la cambra—, que estava 
destinat a polvoritzar la cara per fer un lleuger 
massatge després d’afaitar; una ampolla gran 
de colònia de lavanda per afegir al flascó, així 
com per pentinar i friccionar; una ampolla de 
brillantina per fer lluir els cabells dels que ho 

Fotografia cedida per Fermín Sureda
de Can Tià Camps
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BARBERIA DE CAN ROCÀ DE SANT FELIU

Can Rocà fou l’hostal tradicional de Sant Feliu 
de Buixalleu, amb serviment de menjars, un 
dels més antics de la comarca. Fundat en el 
transcurs del segle XIX en un petit edifici 
rústic ja existent, tenia molts serveis destinats 
exclusivament als pagesos i bosquerols del 
poble. Abans, en parlar de Sant Feliu, el primer 
que venia a la memòria era Can Rocà.

Als anys vint la família Masferrer havia 
comprat dues petites cases i en el seu solar 
hi construïren un nou edifici molt ampli que 
acollia l’habitatge i totes les prestacions: la 
botiga, l’hostal, la telefònica, la barberia, la 

sala de ball, el tabac, etc., compartiments que 
passen a ocupar l’any 1934.

D’entre els negocis instaurats a Can Rocà, en 
Joaquim Masferrer i Cardona tenia muntat 
un establiment de barberia regentat per ell 
mateix, servei que continuaria tota la vida el 
seu fill Joaquim Masferrer i Rovira, i fins i tot 
el net, el nostre informant Joaquim Masferrer 
i Massaguer, que havia començat també 
d’aprenent a remullar i afaitar. Hi anaven els 
homes de les cases de l’àmplia banda central 
del poble a afaitar-se cada final de setmana i a 
fer-se tallar els cabells quan tocava.

desitjaven, generalment el jovent; una tovallola 
penjada a cada cap de moble per eixugar el sabó 
que quedava al coll i les orelles.

També hi havia un armariet amb esperit de vi, 
cotó fluix, “polvos de talc” i paper de fumar 
per si s’escapçava un gra —el barber posava 
el paper fi de fumar sobre la ferida amb un 
resquitx de sabó i aquesta deixava de sagnar—, 
així com aspirines per si a algú li venia mal de 
cap. I la galleda de les deixalles d’afaitar i tallar.

Quan plovia apareixia una galleda de 
paraigüer. Deixaven unes tallades de cabells 
característiques de l’època, a l’u o al dos, que 
després perfeccionaven amb les tisores, però 
en el cas dels homes més grans era estil anar 
pelats al zero, mentre que els més joves es 
deixaven més cabell per poder marcar bé 
la clenxa. Feien uns afaitats molt depurats; 
resseguien els punts més rebels amb una 
segona pelada o hi passaven la navalla a repèl. 
Això agradava molt als pagesos i bosquerols, 
que tenien la barba forta o serrada i havien 
d’esperar una setmana per tornar-se a afaitar.

Fotografia cedida per Fermín Sureda
de Can Tià Camps

BARBERIA DE CAN PUIG DE SANT SEGIMON

Segons ens van manifestar en Francisco Riera i 
la seva dona, l’Angelina Carbonell, l’expansió de 
Can Puig començà amb en Josep Riera i Llobet, 
junt amb la seva dona, Maria Pagès i Fontanet, 
propietaris, quan poc abans d’esclatar la Guerra 
Civil hi instauraren un negoci d’hostal per donar 
un servei de menjars, tant per a la gent del veïnat 
com per a les colles de treballadors del bosc que 
feinejaven per la zona, forestal i surera. La bona 
acollida que obtingué l’hostal, de primer molt 
modest, feu ampliar amb rapidesa l’establiment 
amb nous serveis de taverna, de botiga de 
queviures, sala de ball i barberia, aquesta situada 
a la planta baixa.

La barberia era regentada pel mateix Josep 
Riera i Llobet, el qual afaitava i tallava cabells 
als vespres i els diumenges als homes del 
veïnat i als bosquerols, així com també als joves 
forasters que aprofitaven l’ocasió tant abans 
com en sortint del ball dels diumenges. El seu 
fill Francisco feia d’aprenent i remullava barbes. 
El servei de barberia durà dels anys trenta fins 
arribar als seixanta. Per fer llum a les nits tenien 
instal·lada una màquina de gas de carbur, amb 
bleners distribuïts pels llocs més freqüentats de 
la casa.
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BARBERIA DE MAS SOLÀ I DE CAL BOTER

Angeleta Avellaneda i Buixalleu, hereva del Mas 
Solà de Sant Feliu de Buixalleu, es casà rondant 
l’any 1915 amb en Vicenç Durbau i Dellunder, de 
Massanes. Aquest tenia après l’ofici de barber i 
establí immediatament una barberia a la casa, al 
servei dels homes del veïnat.

Començant als anys trenta del s. XX, aquest 
matrimoni, amb els seus fills, entraren de 
masovers a Cal Boter de Grions. S’havien venut 
el Mas Solà, mas en què en Vicenç fins ara 
hi tenia la barberia. El mateix Vicenç, també 
anomenat en Vicentó, portà amb ell a Cal Boter 
el seu establiment, igualment dedicat als veïns 
de l’entorn. Estigueren aquí pocs anys, fins a 
traslladar la seva residència a Malgrat.

BARBERIA DE CA LA ROSITA, DE LA CONNA

BARBERIA DE CAL SEC DE GASERANS

A principis dels anys cinquanta van llogar 
l’habitatge de Ca La Rosita de la Conna el 
matrimoni Joaquim Valentí i Maria Bonjoch, 
amb els seus fills Joan i Narcís, família que 
hi va regentar un bar. Van anar ampliant el 
negoci exitosament, i van passar a vendre-hi 
comestibles, vi, carbur, espelmes, conserves, 
oli, etc., als pagesos de Grions i de Gaserans.

Cal Sec fou una modesta i digna barberia de 
pagès. Tot el dia els dissabtes i tot el matí els 
diumenges, hi anaven passant veïns vinguts 
pràcticament de tot el poble, fins i tot els del 
poble de Ramió, com era el cas del seu rector, 
mossèn Esteve. El barber més antic fou en Pere 
Clos i Tarrés, després continuà el seu fill Pere 
Clos i Domènech, en Peret, i més últimament 
se’n feu càrrec en Joan Clos i Alsina, en Joanet. 
El primer, procedent d’Hostalric, s’havia casat 
voltant el 1890 amb la pubilla de Cal Sec Gràcia 
Domènech i Coll.

Així, portant après l’ofici, decidí obrir un 
establiment de barberia, com un ajut econòmic 
afegit a la pròpia explotació del petit mas. En 
Peret s’havia casat l’agost de 1918 amb la 
Josepa Alsina, natural de can Vinyó. En Joanet 
nasqué pel novembre de 1922.

La botiga va prendre el nom de Can Valentí. 
Aquí en Ciset Bonjoch, germà de la Maria, hi 
tingué un establiment de barberia durant uns 
anys, per donar servei als homes d’Hostalric 
i dels pobles veïns de pagès. L’any 1961 hi 
entraven uns nous llogaters.

En Joanet, per tant, era jove i treballava junt 
amb el seu pare; havia anat a l’escola amb el 
senyor Soler i sentia inclinació per enraonar 
d’història, així com de poesia. Lògicament la 
barberia tingué un servei molt valorat en el 
poble, des de finals del s. XIX fins a mitjans del 
segle XX.

Entre setmana els clients no eren admesos, ja 
que els barbers es dedicaven a la terra. Només 
la canalla era atesa qualsevol dia de la setmana 
en sortint de l’escola; si trobaven el barber fent 
alguna feina a la terra, aquest la deixava per 
tallar el cabell a la barberia.

Tenia dos miralls grans sobre un taulell  
instal·lat a la claror de la finestra, davant 
seu dues còmodes butaques de barberia, 
rodones, amb seient i espatller de reixeta, 
reposabraços i reposapeus.

Jaume Fugarolas antic estadant
de Can Lleganya

Josep Pla de Villa Massaguer
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EL RACÓ DEL MOSSÈN
Hola a tothom! Permeteu-me en aquest article 
evocar tres coses: un sentiment, un fet de vida 
i un desig. És a dir, un agraïment (present), una 
experiència (passat), una inspiració (futur).

Un agraïment

Un agraïment molt sentit a Mn. Rossend, sacerdot 
i veí de Massanes, que va servir com a capellà a les 
parròquies de Grions i Gaserans, i Massanes. I ho 
va fer, com llegíem en la revista número 53, essent 
una persona acollidora sensible i molt entregada a 
tothom. S’estimava la gent i el poble. El poble i la gent 
l’estimaven. Vetllava pels seus companys sacerdots: 
una carta, una trucada, un somriure: “Recorda, 
gràcies, pensa-hi...”. Un home de pregària. Un home 
de servei. Un sacerdot dels que no fan soroll quan 
hi són però que se’ls troba tant a faltar quan no hi 
són. Sempre a punt també per ajudar els seus amics 
i companys sacerdots. La seva discreció i l’esperit 
de servei el dotaven d’una eficàcia i bonhomia 
singulars. Gràcies, mossèn!

Una experiència

Del passat estiu. Mes de juliol. La peregrinació a 
Lisboa amb un grup petit de joves a les JMJ (les vives 
i fresques Jornades Mundials de la Joventut amb 
el papa Francesc). Un grup petit, d’edats diferents, 
però molt ben avingut. Com una família. Una bonica 
i feliç experiència. Les pernoctacions a monestirs, 
refugis i algun hostal. Les visites a santuaris marians 
de la costa est de la península, bastant desconeguts 
però d’una bellesa colpidora. Una experiència per 
assaborir-la i repetir-la! (Cosa difícil!).

Una inspiració

Pel futur del nostre poble i cadascun de nosaltres. 
SANT FRANCESC D’ASSÍS. Un home de Déu. Un 
home de Pau i Bé. Però que preconitzava, no amb 
paraules sinó amb obres, la Revolució de l’Amor. 
Enguany se celebren els 800 anys del primer 
pessebre (i pessebre vivent!) que sant Francesc va 
fer a la cova de Greccio. El papa Francesc en una 
bonica carta sobre el pessebre ho narra així:

“Quinze dies abans del Nadal, Francesc va cridar 
un home del lloc, anomenat Joan, i li va demanar 
que l'ajudés a complir un desig: ‘Desitjo celebrar 
la memòria del Nen que va néixer a Betlem i vull 
contemplar d'alguna manera amb els meus ulls el 
que va sofrir en la seva invalidesa de nen, com va 
ser reclinat en el pessebre i com va ser col·locat 
sobre el fenc entre el bou i l'ase’. Tan aviat com ho 
va sentir, aquest home bo i fidel ràpidament va anar 
a preparar en el lloc assenyalat el que el sant li havia 
indicat. El 25 de desembre, van arribar a Greccio 
molts frares de diferents llocs, com també homes 

Mn. Rossend encapçalant un grup de mossens a les 
escales de la Sagrada Família.

Mn. Rossend “mirant el cel” als peus de la Sagrada Família.
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i dones de les granges de la comarca, portant flors 
i torxes per a il·luminar aquella nit santa. Quan 
va arribar Francesc, va trobar el pessebre amb el 
fenc, el bou i l'ase. Les persones que van arribar-
hi en veure l'escena del Nadal van mostrar una 
alegria indescriptible, com mai abans no havien 
experimentat. Després el sacerdot, davant del 
Naixement, va celebrar solemnement l'Eucaristia, 
mostrant el vincle entre l'encarnació del Fill de Déu i 
l'Eucaristia. En aquella ocasió, a Greccio, no hi havia 
figures: el pessebre va ser realitzat i viscut per 
tots els presents.

Així neix la nostra tradició: tots al voltant de la 
cova i plens d'alegria, sense cap distància entre 
l'esdeveniment que s'acompleix i els qui participen 
en el misteri”. I conclou la narració: “D’aquell 
pessebre del Nadal de 1223, tots van tornar a les 
seves cases plens d’alegria.”

“En veure l'escena del Nadal van mostrar una 
alegria indescriptible, com mai abans no havien 
experimentat.” Sí. Sant Francesc va ser capaç, amb 
la seva gran imaginació, de crear una ambientació 
propícia per provocar aquest sentiment d’alegria 
desbordant i profunda tendresa a aquells que 
contemplaven el misteri del Nadal.

Aquesta és l’alegria i la tendresa que ha suscitat en 
les famílies del nostre poble que any rere any fan 
el pessebre. El sant pare ens encoratja a fomentar 
aquesta “bella tradició de les nostres famílies que 
en els dies previs al Nadal preparen el pessebre, 
com també el costum de posar-lo en els llocs de 
treball, a les escoles, als hospitals, a les presons, a 
les places...” Congratulem-nos d’aquesta festa i del 
Concurs de Pessebres, del qual enguany celebrem el 
56è aniversari, i seguim vivint aquesta bella tradició 
que crea sinergia, “harmonitza”: família, fe, tradició, 
cultura, poble... Transmetem-la i fomentem-la 
entre tots més enllà del credo i la situació personal. 
PER NADAL: CAP CASA SENSE LA LLUM DEL 
PESSEBRE.

Disculpeu si m’allargo, però voldria acabar aquest 
article amb una pregària realment inspiradora de 
sant Francesc. I finalment, com a colofó, un fragment 
d’una poesia del poverello d’Assís escrita pel nostre 
estimat Jacint Verdaguer.

Pregària de Sant Francesc:

“Oh Senyor, feu de mi un instrument de la vostra 
pau!

On hi hagi odi, que hi posi amor;
On hi hagi ofensa, que hi posi el perdó;
On hi hagi discòrdia, que hi porti unió;
On hi hagi dubte, que hi posi fe;
On hi hagi error, que jo hi porti la veritat;
On hi hagi desesperació, que hi porti l'esperança;
On hi hagi tenebres, hi posi la vostra llum;
On hi hagi tristesa, que hi porti alegria.
Oh, Mestre bo!
Feu que jo no cerqui tant ser consolat, com consolar; 
ser comprès, com comprendre; ser estimat, com 
estimar.
Perquè és donant que s’obté; perdonant que s'és 
perdonat; morint que es ressuscita a la vida eterna”. 
Amén.
 
El pelegrí, (III part). De Jacint Verdaguer.

S’aixeca el bon pelegrí (sant Francesc, que acaba 
d’arribar com a pelegrí), i après de les gràcies, a sos 
frares estimats dolçament los parla: "Avui lo bon 
Jesuset està sobre palles, la pobresa predicant com 
des d’una càtedra. Nosaltres que som fills seus seguim 
ses petjades, tenint-nos per pelegrins que anem a la 
pàtria. Lo que guanyarem al camp no ho perdam a 
taula a la pobresa escarnint, nostra sobirana".
 
Preguem a Déu amb la pregària de la Pau perquè 
aprenguem a estimar de debò. I com sant Francesc, 
animem-nos a fer el pessebre a les nostres llars i 
espais socials per viure el Nadal: la vinguda del Fill de 
Déu entre nosaltres. Que ens porta la pau i l’alegria. 
L’amor i la vida. En el nostre món, poble i família. El 
pessebre és una tradició ben nostra de Catalunya i 
que no volem ni podem perdre. Ans al contrari!
 
Agraïts (amb el que hem rebut), visquem (avui, 
units), inspirats (cap al futur)! Endavant, poble!
 

Eduard M. de Ribot Martínez, capellà

Mn. Rossend fruint d’una explicació d'Etsuro Soto 
(escultor) i Almuzara (arquitecte) davant la façana dels 
Misteris de Goig de la Sagrada Família.
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Com sabem molt bé, mantenir uns bons hàbits 
saludables és important per mantenir una 
bona salut física, mental i emocional. Avui ens 
centrarem en com cuidar la ment, cosa que 
repercutirà positivament en l’àmbit emocional 
i ens farà mantenir una agilitat mental per 
afrontar el dia a dia. Hem de dir que qualsevol 
activitat que ens faci fer pensar o aprendre una 
cosa nova ja és activar la ment. El cervell té 
unes connexions neuronals establertes. Quan 
fas una nova activitat, se’n generen de noves, i 
es potencien nous circuits neuronals.

Per activar la ment es poden fer activitats de 
llenguatge (parlar, cantar...), memòria (mirar 
unes imatges, números o frases i després 
intentar recordar-ho), resolució de problemes 
(ja sigui matemàtics com enigmàtics, o del 
mateix dia a dia), aritmètica (suma, resta, 
divisió...), creativitat (copiar dibuixos, 
dibuixar-los, pintar, crear...), escriure (un 
diari, una història, un poema...), seqüenciació 
(desendreçar unes peces i tornar-les a 
endreçar, fer puzles, jocs de taula...).

A continuació us donem més idees:

- Aprendre un nou idioma: com s’ha comentat 
anteriorment, fer coses noves fa que es 
generin noves connexions neuronals, per tant, 
aprendre un nou idioma ho garanteix. A més, 
dels beneficis que comporta aprendre una 
altra llengua.

- Anar a caminar per nous llocs: a més de 
l’activitat física on també actives la ment 
centrant-te a saber per on vas. Si vas per 
diferents rutes, el cervell s’estimularà amb 
nous elements. És important mantenir l’atenció 
perquè després sapiguem tornar per on hem 
anat.

- Fer estimulació cognitiva: ja sigui amb 
mots encreuats, sopes de lletres, quaderns 
d’estimulació, càlculs, sudokus… El cervell 
treballa per resoldre aquests mots a la vegada 
que controla la mà per realitzar-los.

- Sortir a ballar: moure el cos, com hem dit 
abans, ja és activar la ment, però sortir a ballar, 
i aprendre un nou ball també fa activar la ment. 
Es treballa la memòria corporal i la memòria 
per aprendre com fer el pas. A més és divertit i 
el cos es mou.

- Reminiscència: fer un àlbum de fotos, una 
caixa dels records, un mural... El que sigui per 
poder expressar la història de la vostra vida. 
Fa que s’estimuli el llenguatge i la memòria 
bibliogràfica. I com que té un component 
emocional, l’activitat fa que sigui agradable 
(depèn del que es vulgui recordar, ja que totes 
les emocions són vàlides i tenen la seva funció).

- Escoltar música: activa la memòria 
al recordar la música ja coneguda, que 
normalment és associada a alguna etapa de la 
nostra vida, per la qual cosa també ens genera 
alguna emoció o altra. Escoltar-la i cantar-la 
també ens fa activar el llenguatge.

- Practicar la relaxació: perquè el cervell es 
mantingui actiu també és necessari que es 
relaxi i descansi. Una bona manera és practicar 
la relaxació conscient, on només ens parem 
a escoltar la nostra respiració abdominal 
(inflar la panxa). Amb això ajudarem que els 
nivells d’estrès es redueixin. Un cervell més 
relaxat és un cervell que podrà adquirir nova 
informació i aprendrà amb més facilitat.

Hem donat unes quantes idees per mantenir 
la ment activa. Te n’ha agradat alguna? N’hi 
ha alguna que ja practiquis? Sigui el que sigui, 
t’animem que mantinguis activa la ment, ja que 
és molt beneficiós per a la teva salut.

Mireia López
Referent de Benestar Emocional Comunitari

Institut d'Assistència Sanitària
EAP Breda-Hostalric

COM ACTIVAR LA MENT?
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FRUITES I HORTALISSES
De fruites, com a mínim, 3 peces al dia, senceres 
o a trossos, sempre per postres, a tot arreu i també
entre hores.
D’hortalisses, com a mínim 2 vegades al dia,  
crues (en amanides ben variades) o cuites  
(al vapor, saltada, al forn, etc.), com a plat principal 
o d’acompanyament.

LLEGUMS
De 3 a 4 vegades a la setmana. Es poden cuinar 
i presentar de moltes maneres diferents, i és fàcil 
comprar-los cuits. Són molt econòmics i nutritius, 
i poden ser un substitut excel·lent de la carn,  
el peix i els ous. A casa nostra en tenim moltes 
varietats, aprofiteu-les!

FRUITA SECA
Un grapat cada dia és una opció molt bona 
i saludable, ja sigui crua o torrada però sense sal. 
Incorporeu-la en esmorzars i berenars, en  
aperitius i també a les vostres receptes.

VIDA ACTIVA I SOCIAL
Sumeu almenys 30 minuts d’activitat física 
moderada, com a mínim 5 dies a la setmana,  
si pot ser en companyia i a l’aire lliure. 
Compartir els àpats amb temps i sense pantalles  
és una gran oportunitat per gaudir, fer salut i 
relacionar-se.

AIGUA
L’aigua és sempre la millor beguda: quan tingueu 
set, escolliu l’aigua, tant durant els àpats com 
entre àpats. Per reduir envasos, és millor l’aigua  
de l’aixeta.

ALIMENTS INTEGRALS
Trieu les varietats integrals del pa, la pasta, l’arròs, 
etc., ja que sense refinar són més nutritives.

OLI D’OLIVA VERGE
Tant per cuinar com per amanir, utilitzeu oli d’oliva 
verge. Al nostre entorn es produeixen moltes 
varietats diferents i de gran qualitat.

ALIMENTS DE TEMPORADA 
I PROXIMITAT
Prioritzeu-los, ja que són més frescos i conserven 
millor les aromes, els gustos, els nutrients, 
etc. Consumir-los ajuda al desenvolupament 
econòmic i social del territori i té menys impacte 
ambiental. 
Trieu-los a granel o en envasos reutilitzables per 
reduir residus.

Eviteu condimentar amb sal i sucre els aliments 
i les preparacions, especialment les dels infants. 
Els ajudareu a prevenir malalties.

SAL
Reduïu la sal que afegiu als aliments i les 
preparacions, i la que utilitzeu que sigui 
iodada. Molts aliments processats contenen 
una gran quantitat de sal. Les espècies 
i herbes aromàtiques potencien el gust de les 
preparacions. 

SUCRE
Disminuïu tant com pugueu el consum de 
productes ensucrats (tant aliments com begudes) 
i eviteu afegir sucre als aliments i begudes.

CARNS VERMELLES I PROCESSADES
La carn vermella es pot incloure d’1 a 2 
vegades a la setmana com a màxim, i les carns 
processades, si es consumeixen, ha de ser forma 
ocasional.

ALIMENTS ULTRAPROCESSATS
Eviteu comprar i consumir, de forma habitual, 
aliments ultraprocessats, elaborats amb poca 
matèria primera a la qual s’ha afegit sucres, 
greixos, sal, midons, additius, etc., que  
modifiquen el gust, l’olor, el color,  
la textura, etc.  
del producte.

GAUDIR
MENJANT

ÉS POSSIBLE! canalsalut.gencat.cat

Recomanancions de consum dels diferents grups d’aliments

Hortalisses 2 al dia, com a mínim,  al dinar i al sopar 

Fruites fresques 3 al dia, com a mínim 

Farinacis1 integrals a cada àpat

Fruita seca (crua o torrada) 3-7 grapats a la setmana

Llet, iogurt i formatge 1-3 vegades al dia

Carn, peix, ous i llegums no més de 2 vegades al dia, alternant:

Carn2 3-4 vegades a la setmana (màxim 2 
vegades a la setmana carn vermella)

Peix3 2-3 vegades  a la setmana

Ous 3-4 vegades a la setmana

Llegums4 3-4 vegades a la setmana

Aigua en funció de la set

Oli d’oliva verge per amanir i per cuinar

Quantitats que no siguin 
excessives, adaptades 
a les necessitats i que 
evitin el malbaratament 
d’aliments.

1.  Es consideren farinacis el pa, 
la pasta, l’arròs, el cuscús, 
etc., i també la patata i altres 
tubercles.

2.  Es considera carn vermella 
tota la carn muscular dels 
mamífers, com ara carn de 
bou, vedella, porc, xai, cavall i 
cabra. La carn blanca és, per 
tant, la carn d’aus, com també 
la de conill.

3.  És convenient diversificar 
els tipus de peix, tant blancs 
com blaus, i preferentment 

de pesca sostenible. També 
s’hi inclou en aquest grup el 
marisc.

4.  Els llegums, per la seva com-
posició nutricional rica en hi-
drats de carboni i en proteïnes, 
es poden considerar inclosos 
en el grup d’aliments farinacis 
i també en el de proteics (carn, 
peix, ous i llegums).
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En Juli no suportava la calor. D’abril a octubre li 
canviava el caràcter i amb el canvi climàtic s’havia 
tornat intractable. Frisava per anar a qualsevol 
lloc que es trobés per sota dels 25 graus. Era 
un garrepa i mai s’havia plantejat instal·lar aire 
condicionat a casa per evitar tal martiri. Tampoc 
volia posar el ventilador que havia heretat de 
la seva mare, traspassada uns anys enrere. A 
les elèctriques ni cinc, es deia. A més a més, la 
comunitat de veïns continuava sense posar-se 
d’acord per instal·lar plaques solars, així que res 
d’autoconsum al pis ni res per l’estil. Enfadat amb 
el món i solter prejubilat a la seixantena, en Juli 
tenia tots els números per florir-se a dins de casa, 
en el més absolut anonimat i a una temperatura 
tropical. Sort en tenia de la secció de congelats 
del súper de la cantonada, s’hi passava la vida i 
així s’estalviava la calor sufocant del pis. Prou que 
s’hi estava de nit, allà tancat, no veia passar les 
hores i només de pensar-hi la psoriasi tornava a 
aparèixer i li deixava colzes i genolls marcats en 
carn viva. Tot un quadre.

Es feia una llista de la compra pensada al 
mil·límetre, per no gastar més del compte i 
poder baixar cada dia al supermercat. Una obra 
d’enginyeria que ni la inflació dels últims mesos 
havia aconseguit fer trontollar. La fórmula 
perfecta li permetia anar-hi de bon matí i 
gaudir durant una estona raonable i no abusiva 
d’una temperatura de confort més humana. 
Evidentment tot el barri el coneixia, a en Juli, 
malgrat que ell amb prou feines saludava a ningú. 
Els veïns el tenien per un home solitari, despenjat 
del món i amb una vida senzilla. No feia mal a 
ningú però tampoc convidava a intercanviar-hi 
gaires paraules, un “bon dia” i para de comptar. 
La gent el tractava per quedar bé, perquè no 
semblés que qui sap què, perquè tan bona dona 
que era la seva mare.

El seu món era petit i no s’immutava pel dels 
altres. Era una persona amb pocs interessos i pocs 
maldecaps, excepte la calor. Així que, fins que no 
arribava l’estiu o alguna calorada fora de temps, 
la vida d’en Juli passava lleugera, insípida segons 
com es miri.

Un bon dia tot passejant per la rambla del barri, 
perquè alguna cosa s’ha de fer per matar el 
temps, es va fixar en l’entrada de la biblioteca 
municipal. Des que l’havien reformat no hi havia 
entrat, i d’això ja feia uns quants anys; en aquell 
moment encara treballava al banc i no estava 
per biblioteques. Al veure-la, li va venir al cap un 
anunci de la ràdio que recomanava passar certes 
hores en locals climatitzats, durant les onades de 
calor. Fins aquell moment, no s’havia plantejat 
mai combinar el súper amb la biblioteca, però hi 
va veure grans possibilitats. Perquè no hi havia 
pensat abans?

Va ser entrar-hi, veure la llum i experimentar una 
frescor agradabilíssima; la doble porta de l’edifici 
assegurava una bona temperatura a l’interior. Un 
somriure d’orella a orella li va il·luminar la cara, 
estava irreconeixible, semblava simpàtic i tot. 
El rostre gris i pla d’en Juli havia desaparegut 
i ara era tot ulls que miraven a banda i banda, 
tot orelles que escoltaven el silenci sepulcral de 
l’edifici, encara sense lectors. Es va lliurar a aquella 
comoditat sobrevinguda i va començar a imaginar 
com en podria treure profit. Primer de tot hauria 
d’estudiar bé els horaris i demanar el carnet de la 
biblioteca. A veure, hi havia ordinadors amb accés 
lliure a internet, zona de premsa amb tots els 
diaris del país i alguns d’estrangers que podrien 
arribar a picar-li la curiositat, llibres a dojo que 
no s’acabaria ni en deu vides. Tot plegat a deu 
minuts de casa a peu i a cinc del súper, i el súper a 
cinc minuts més de casa. La triangulació perfecta. 
També hi havia armariets per deixar-hi els efectes 
personals; ell hi guardaria el cabàs per fer el relleu 
i anar a comprar després. Tot quadrava.

No tenia clar per on començar i es va decidir per 
la secció de premsa. Sense pràctica ni cap criteri 
definit, va agafar un parell de revistes comarcals 
i es va asseure a una de les butaques. Era còmoda 
i s’hi estava tranquil i fresc, ideal per a en Juli, 
que somreia com una criatura. Va obrir la primera 
revista per l’última pàgina i entremig de la secció 
d’“Anuncis per paraules” hi va llegir:

“VIUDA 69 anys, prima, atractiva, vol conèixer 

TOT DISTREU
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viudo o divorciat fins a 75 anys. Fins seriosos. 
Telèfon: (---)”. No es publica el telèfon perquè 
la Llei de protecció de dades és molt severa en 
aquests casos.

Va fer una ganyota i va rellegir l’anunci. Perquè no 
podia ser solter el candidat? Semblava una dona 
exigent. Es va reincorporar. En Juli ja no estava 
tan fresc, ni tan còmode. Va sentir una decepció 
profunda, com si algú l’hagués desbancat del podi, 
i, a poc a poc, un cert enuig el va anar aclaparant. 
Hi va rumiar; ell no era ni viudo ni divorciat. 
Estava neguitós i no tenia res a veure amb el 
seu caràcter controlador i esquerp, no, era una 
cosa completament diferent. Una viuda prima i 
atractiva, segons l’anunci, l’havia descartat per 
la seva condició d’home sense lligams i sense 
registre oficial d’amors. Va seguir llegint la secció 
i es va començar a marejar. Va perdre el compte 
de les persones que s’anunciaven per conèixer 
altra gent.

Un soroll el va distreure, una senyora de mitjana 
edat havia ocupat la butaca del seu davant amb 
un diari a les mans i un parell de novel·les. En 
Juli va aixecar el cap de la revista i se la va mirar, 
pensatiu. Potser mai havia mirat algú durant tanta 
estona. Es va fixar en les seves mans, que passaven 
amb delicadesa les pàgines del diari, i en un rínxol 
juganer que se li entortolligava a les ulleres de 
pasta. Va tornar a baixar el cap per continuar amb 
la revista però no va poder continuar. La mirada li 
va quedar clavada a les cames de la senyora, que 
duia un vestit vaporós i unes sandàlies planes de 
tires fines que li mostraven uns turmells sensuals 
i suggerents. 

Quina calor que va agafar en Juli en aquell 
moment, amb això sí que no hi comptava pas. 

Va desviar la mirada i va veure com de mica en 
mica la biblioteca s’havia anat omplint. Hi havia 
estudiants a les taules, algú passejant entre 
passadissos, i a la zona d’ordinadors n’hi havia 
un parell que encara estaven lliures. Va venir-li 
al cap com de carregós se li feia enviar correus 
electrònics des del seu telèfon mòbil, necessitava 
pantalles grans per a aquestes coses. Així que ben 
decidit es va aixecar de la butaca i va ocupar-ne 
un, amb la revista comarcal a les mans.

Un cop localitzat el correu electrònic de la secció 
d’“Anuncis per paraules”, va enviar-los el següent, 
sense dubtar:

“HOME de 62 anys, tímid, solitari. M’agradaria 
trobar dona de 55 a 65 anys per poder conversar. 
Que sigui senzilla. Telèfon: (---)”. Tampoc es 
publica el telèfon en el cas d’en Juli perquè la Llei 
de protecció de dades també el protegeix.

I una vegada l’anunci va ser rebut per la revista, 
va ser tractat com tots els que són d’aquest estil i 
publicat al número següent.

Com sempre en aquests casos, confiant que si 
en Juli s’ha decidit a enviar-lo deu ser perquè 
realment té ganes de conèixer algú i d’obrir-se al 
món, a les coses bones de la vida, donem-li un vot 
de confiança.

Mercè Serra de Banyoles
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ASSOCIACIÓ DE JUBILATS DE SANT FELIU DE 
BUIXALLEU

2017
 
A la festa de l’Homenatge a la Vellesa del 4 de juny de 
2017, després del discurs de l’alcalde Josep Roquet, 
aquest va passar la paraula a cinc companyes jubilades. 
Aquestes van dir, textualment, el següent:

“Com alguns ja deveu saber, estem creant el nou Casal 
d’Avis del poble. La majoria de municipis tenen un casal 
per a la gent gran i creiem que Sant Feliu de Buixalleu 
també n’ha de tenir. Però per tal de tirar-lo endavant 
necessitem la vostra col·laboració. Per aquest motiu, 
ens agradaria que, si esteu disposats a formar-ne part, 
ens ho diguéssiu. Properament passarem una butlleta 
d’inscripció i ens agradaria que ens retornéssiu la part 
final d’aquest full amb les vostres dades personals 
degudament emplenades. Des de l’Associació us volem 
encoratjar a formar-ne part ja que serà molt divertit i 
totes les activitats seran gratuïtes.”
 
2018
 
El 20 de gener es constitueix l’Associació Casal d’Avis 
de Sant Feliu de Buixalleu. S’aproven els estatuts pels 
quals s’ha de regir.
 
S’elegeix la junta directiva amb la composició següent:
Presidenta:  Rosa Rodoreda Portabella
Secretària:  Francesca Cabra Sendra
Tresorera:  Maria Saurí Darnés
Vocal 1:  Martí Saula Charles
Vocal 2:  Josep Morera Gari
 
Els dos primers anys, les reunions i algunes activitats 
les fèiem en el vestíbul de la Sala Polivalent. L’espai és 
petit i hi havia molt soroll a causa de les activitats que 
es feien en la pista.

QUALITAT DE PERSONES

Ara, en l'actualitat, els mitjans ens recorden els temps 
de la covid: la corrupció que va haver-hi en aquell 
moment i que no para de sortir en notícies a qualsevol 
hora del dia.

Nosaltres, els jubilats, començant per Lluís Cardona, 
Maria Saurí i Fina Valverde, i molts més companys, vam 
tindre la iniciativa de confeccionar mascaretes per al 
nostre poble.

El nostre company Lluís va gestionar i va aconseguir la 
matèria primera per a confeccionar-les.

Va haver-hi diversos voluntaris per fer-les! Sento no 
anomenar-les a totes aquí, aquestes meravelloses 
persones solidàries.

Des de la fundació d’aquesta Associació estem 
reivindicant un local exclusiu per al nostre col·lectiu. En 
l’actualitat comptem amb més de cent socis. Òbviament 
ens agradaria que l’Ajuntament actual ens donés alguna 
solució. Ara tenim destinat per a nosaltres el local jove 
de Grions. El compartim amb diverses entitats, però 
això tant se val, ja que, encara que no fos compartit, no 
reuneix les condicions per a nosaltres. És petit i per més 
que s’arregli per dins no es pot ampliar per a les nostres 
necessitats.
 
VOLEM EL NOSTRE PROPI OASI!
 
Encara que les comparacions són odioses volem aclarir 
el gran problema que tenim els avis. Serem directes: Van 
haver-hi compromisos de l’anterior govern municipal 
amb nosaltres. Fins i tot en el ple municipal que va tenir 
lloc en el seu moment, fent-ho constar en acta, es va dir 
que es remodelaria el local antic dels bombers, situat a 
Grions, per fer-ne tres parts independents, de les quals 
una seria per a l’Associació de Jubilats.
 
Després del canvi de govern s’han tingut dues reunions. 
En la primera se’ns va dir que deixéssim temps per tal 
que el nou govern sortit a cara o creu es posés una mica 
al dia de tot plegat. Ho vam comprendre i vam esperar. 
Al cap d’uns quatre mesos vam tornar a preguntar 
i des de l’Ajuntament se’ns va dir que de moment era 
complicat. Pensàvem que aquest tema ja s’havia tancat 
ja que el local és petit per a tots els socis que som. 
Finalment, després de dialogar una estona, es va cloure 
la reunió amb la promesa de l’alcalde que ho estudiarien 
i ho pensarien. Una altra vegada la mateixa resposta 
que a la primera reunió.
 
Nosaltres no tirarem la tovallola. No pararem d’insistir.
 

La Junta de l’Associació de Jubilats
de Sant Feliu de Buixalleu

OPINO QUE...

No vam tenir temps de repartir-les totes; de la nit al dia 
se’n va fer càrrec l'Estat espanyol. Sense comentaris!!
No és el meu objectiu parlar de la covid, sinó de la 
qualitat de totes les persones bones del nostre poble: 
SANT FELIU DE BUIXALLEU.

Em sento orgullós de pertànyer a aquest grup de 
jubilats, i és evident... I per descomptat, de les nostres 
famílies de tot el poble!

Que tinguin present aquestes males gents corruptes 
que mai podran ser perdonades. Van aprofitar l'ocasió 
equivocada! No van ser els que van provocar la 
pandèmia, però sí que, i sense escrúpols, es van enriquir.

Que descansin en pau els milers, més aviat milions!, de 
persones mortes per la pandèmia.

Jesús Ruiz del Ducat del Montseny
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LUMBER

En un pas significatiu cap a la millora del nostre 
servei logístic, el nou centre regulador d’Esteba i 
Fesmés Bricolatge, situat estratègicament a Sant 
Feliu de Buixalleu, es dedica a abastir les nostres 
botigues i magatzems de bricolatge i ferreteria, 
amb l'objectiu d'optimitzar les nostres operacions 
i proporcionar un servei més eficient als nostres 
clients.

Amb una capacitat impressionant i una 
infraestructura d’avantguarda, el centre de 
Sant Feliu de Buixalleu s'erigeix com un punt 
clau en la nostra xarxa logística. Amb les seves 
generoses dimensions —en un terreny de 16.666 
m² hem edificat una nau de 8.500 m² amb un altell 
addicional de 2.000 m²—, aquest centre està 
perfectament equipat per allotjar més de 16.500 
referències de productes, cosa que assegura 
una àmplia gamma d'opcions per satisfer les 
necessitats dels nostres clients.

Ubicat estratègicament a Sant Feliu de Buixalleu, 
aquest magatzem ofereix un avantatge geogràfic, 
ja que ens permet servir de manera més eficient 
tant les nostres botigues com els nostres clients 
en línia. Aquesta ubicació privilegiada ens permet 
reduir significativament els temps d'entrega, 
millorar l'experiència dels nostres clients i 
reforçar la nostra presència a Catalunya.

Aquesta obertura representa una fita important 
en el nostre compromís continu de millorar i 
optimitzar les nostres operacions logístiques per 
oferir un servei excepcional als nostres clients 
i reforçar la nostra cadena de subministrament 
intern i extern.

Gemma Andorrà
Responsable de Màrqueting i Comunicació

a Esteba i Fesmés Bricolatge
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INGREDIENTS
per a 4 persones

PREPARACIÓ PREPARACIÓ PARMENTIER

INGREDIENTS
per a la parmentier

MELÓS DE VEDELLA DE GIRONA
rostida amb vi negre del Priorat
sobre una parmentier de patata

- 4 galtes de 500 g

- 1 cabeça d'alls

- 2 pastanagues

- 3 cebes de Figueres

- 1 porro

- 2 tomàquets madurs

- 1 branca d'api

- 1 l de vi del Priorat

- 500 g de patates

- 100 g de mantega

- 100 ml de llet de vaca

- 1 polsim de nou noscada

- Un raig d'oli verge extra

- Sal

- Pebre

- 250 ml d'oli verge extra

- 150 g de farina

- 1 got de conyac de la terra

Netegem de pell i greix les galtes, i les salpebrem 
i enfarinem. Les posem dins una cassola amb oli 
ja calent per tal de “segellar-les”. Un cop estiguin 
daurades les traiem.

A la mateixa cassola hi fiquem els alls, les cebes, 
els tomàquets, les pastanagues, el porro i una mica 
d'api, tot tallat a la juliana. Ho sofregim tot com feia 
la iaia.

Una vegada estigui enrossit, tornem a posar les 
galtes dins la cassola. Ho flamegem amb el conyac. 
Quan s'apagui la flama hi tirem el vi i ho fem bullir 
10 minuts fins a reduir el vi a la meitat.
Llavors hi afegim aigua fins a cobrir les galtes i 
fem que bullin fort posant una tapa a la cassola. 
Esperem que bullin fort i després abaixem el foc per 
tal que facin xup-xup fins que quedin ben meloses. 
Tranquil·lament serà entre 1,5 h i 2 h. Les podem 
anar punxant amb un escuradents per comprovar-
ho.

Un cop fetes les traiem de la cassola i la salsa 
que ha quedat la passem per la batedora, i millor 
també per un colador perque quedi ben fina i sense 
grumolls. Tastem la salsa i la salpebrem al nostre 
gust.

Bon profit!

Fèlix Pozo del Rústic Gastrobar

Per fer la parmentier pelem i bullim les patates amb 
aigua i una mica de sal fins que estiguin ben tendres 
per fer el puré. Un cop estiguin al punt les passem 
per un passapuré amb una mica d'aigua del bullit, la 
llet de vaca, un dau de mantega, nou moscada i un 
raig d'oli d'oliva verge.

Agafem la batedora per deixar-ho ben homogeni i 
fi. Comprovem el puré i el salpebrem al nostre gust.

La parmentier es pot fer de moniato, castanyes, etc. I 
a la salsa hi podem posar també bolets de temporada, 
per exemple. Això ja és creativitat vostra.

Emplatem amb un fons de la parmentier, posem la 
galta a sobre i la napem amb la salsa en la quantitat 
que més ens agradi.



Agenda maig - agost

DL DM DC DJ DV DS DG

1 2 3 4 5

6 7 8 9 10 11 12

13 14 15 16 17 18 19

20 21 22 23 24 25 26

27 28 29 30 31

MAIG
DL DM DC DJ DV DS DG

1 2

3 4 5 6 7 8 9

10 11 12 13 14 15 16

17 18 19 20 21 22 23

24 25 26 27 28 29 30

JUNY
DL DM DC DJ DV DS DG

1 2 3 4 5 6 7

8 9 10 11 12 13 14

15 16 17 18 19 20 21

29 30 31

JULIOL
DL DM DC DJ DV DS DG

5 6 7 8 9 10 11

12 13 14 15 16 17 18

19 20 21 22 23 24 25

26 27 28 29 30 31 1

AGOST

22 23 24 25 26 27 28

1 2 3 4

Dimecres 1

Dissabte 11

Tot el mes

Diumenge 2

Dijous 1, divendres 2 i dissabte 3

Dissabte 15

Dissabte 3 i diumenge 4 

Diumenge 19

Divendres 26, dissabte 27 i diumenge 28

Diumenge 23

Divendres 9, dissabte 10 i diumenge 11

Dimarts 25

Dissabte 31 d'agost i diumenge 1 de setembre

Organitza: Colla del Tirabou
Lloc: Antigues escoles de Gaserans

Organitza: Amigues i Amics de Grions

Lloc: Sala Polivalent

Lloc: Sala Polivalent

Organitza: Amics de Sant Feliu

Lloc: Ermita de Santa Bàrbara

Lloc: Sala Polivalent

Lloc: Sala Polivalent

Lloc: Sala Polivalent

Organitza: Amics de Gaserans

Lloc: Sala Polivalent

Organitza: Amics de Sant Segimon

Ballada del Tirabou de Gaserans

Festa Major de Grions

Revetlla de Sant Joan

Festa Major de Gaserans

Inici del Casal d'estiu

Aplec de Sant Segimon

Trobada a l'ermita de Santa Bàrbara

Teatre amb Marcel Tomàs: l'Orquestra Impossible

Casal d'estiu

Festa d'Homenatge a la Vellesa

Acampada d'estiu

Tarda de Circ

Festa Major de Sant Feliu

MAIG

JULIOL

JUNY

AGOST



PARTICIPANTS DEL CONCURS DE 
fOTOgRAfIA DE lA FESTA D'HIvERn

- lA SEQUERA - 


